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1  Κυβερνητικές αλχημείες με τις ΜΕΘ
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Αλχημείες Μητσοτάκη

Εγκαινίασε ΜΕΘ 
με προσωπικό 
από άλλα 
νοσοκομεία
σελίδες 22-23 L ^
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1  Κυβερνητικές αλχημείες με τις ΜΕΘ
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,23 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

Κυβερνητικές αλχημείες με τις ΜΕΘ
Οι 12 από τις 50 κλίνες ίου «Σωτηρία» που εγκαινίασε σήμερα ο πρωθυπουργός θα λειτουργήσουν. 
Οι εναπομείνασες 38 αναμένεται να λειτουργήσουν μέχρι το τέλος του έτους

Στοιχεία ΕΟΔΥ

νέα κρούσματα

11_Ι___ I— επιπλέον θάνατοι
σε 24 ώρες

διασωληνωμένοι
ασθενείς σε ΜΕΘ

25.802
συνολικά στην χώρα

κρούσματα

S9D/ V. θάνατοι
συνολικά στην χώρα

Του
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ
ΑΝΤΩΝΟΓΙΑΝΝΑΚΗ

Τ
ην ανάγκη ενός σχεδίου 
έκτακτης ανάγκης για τη 
θωράκισητου ΕΣΥ και την 
αναχαίτιση της πανδημίας 
τόνισε ο τομεάρχης Υγείας και Κοι
νωνικών Υποθέσεων του ΣΥΡΙΖΑ 

Ανδρέας Ξανθός κατά την επίσκεψη 
που πραγματοποίησε μαζί με τον 
βουλευτή Δυτικής Αττικής Γιώργο 
Τσίπρα στο Θριάσιο Νοσοκομείο, 
όπου συμμετείχαν σε εκδήλωση της 
Οργάνωσης Μελών του νοσοκομεί
ου με θέμα τα προβλήματα που αντι
μετωπίζουν οι εργαζόμενοι και τις 
κρίσιμες εξελίξεις σχετικά με την 
πανδημία.

Οι βουλευτές, σχολιάζοντας τα 
εγκαίνια 50 κλινών ΜΕΘ που πραγ
ματοποίησε ο πρωθυπουργός και η 
πολιτική ηγεσία του υπουργείου 
Υγείας στο νοσοκομείο «Σωτηρία», 
υπογράμμισαν ότι η αξιοποίηση δω
ρεών από τη Βουλή, ιδρύματα ή 
ιδιώτες για την ανάπτυξη νέων κλι
νών ΜΕΘ στο ΕΣΥ είναι θετική εξέ
λιξη και αυτονόητη υποχρέωση της

Πολιτείας σε καιρό πανδημίας, ση
μειώνοντας όμως ότι το ζητούμενο 
από την κυβέρνηση είναι η κάλυψη 
με μόνιμο προσωπικό των ΜΕΘ και 
όχι με μετακινήσεις γιατρών και νο
σηλευτών, αποψιλώνοντας άλλα 
νοσοκομεία του Λεκανοπεδίου.

Η κυβερνητική απραξία
Ο Ανδρέας Ξανθός τόνισε ότι η 

κυβέρνηση δεν έκανε ούτε όσα μπο
ρούσε ούτε όσα έπρεπε να κάνει για 
τη διαχείριση της πανδημίας αναφέ- 
ροντας χαρακτηριστικά ότι δεν άνοι
ξε ούτε ένα νέο κρεβάτι εντατικής μέ
χρι την έναρξη της πανδημίας, διότι 
δεν είχε σχέδιο να ενισχύσει τις δη
μόσιες ΜΕΘ, αλλά να ευνοήσει τον 
κρατικοδίαιτο επιχειρηματικό τομέα 
Υγείας.

Σχολιάζοντας τη στελέχωση των 
50 ΜΕΘ στο «Σωτηρία», που δημι- 
ουργήθηκαν με τη δωρεά της Βου
λής, ο τέως υπουργός σημείωσε ότι 
ξεκινάει με μετακινήσεις προσωπι
κού και αποδυνάμωση άλλων νοσο
κομείων, στηλιτεύοντας την απρο
θυμία της κυβέρνησης να προσλάβει 
το μόνιμο προσωπικό που απαιτείται.

Όπως καταγγέλλει, έχουν γίνει 
ελάχιστες προσλήψεις, κι αυτές «μιας 
χρήσης», ενώ ο «διπλασιασμός των 
κλινών ΜΕΘ» δεν είναι πραγματι
κότητα, καθώς οι 940 ΜΕΘ που επι
καλείται το υπουργείο Υγείας προκύ
πτουν ως σύνολο, μαζί με τις 18 0 κλί
νες του ιδιωτικού τομέα και των 
στρατιωτικών νοσοκομείων, που 
προϋπήρχαν.

Ως εκ τούτου οι θριαμβολογίες για 
«διπλασιασμό των ΜΕΘ» είναι 
εκτός πραγματικότητας, ανέφερε θέ
τοντας το ερώτημα, εάν ισχύουν, για
τί «πιέζεται» ήδη το ΕΣΥ με 80-90 
διασωληνωμένους ασθενείς και για
τί όλοι ανησυχούν για τις αντοχές 
του.

Στελέχωση χωρίς 
προδιαγραφές

Σύμφωνα με τον Α. Ξανθό η κυ
βέρνηση δεν είχε πολιτικό σχέδιο ενί
σχυσης του δημόσιου συστήματος 
Υγείας ούτε στο κρίσιμο πεδίο των 
ΜΕΘ. ΓΓ αυτό δεν ανέπτυξε ούτε ένα 
παραπάνω κρεβάτι εντατικής θερα
πείας από την εκλογή της μέχρι και 
την έναρξη της υγειονομικής κρίσης.

επισημαίνοντας τη διαφορά με τον 
ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος σε περίοδο Μνη
μονίων και ασφυκτικών περιορι
σμών και χωρίς πανδημία ενίσχυσε 
σημαντικά το ΕΣΥ και ανέπτυξε 120 
νέες δημόσιες κλίνες ΜΕΘ.

Αναφερόμενος στο σχέδιο της κυ
βέρνησης να αυξήσει τη «χωρητικό
τητα» του ΕΣΥ σε ΜΕΘ - Covid, με- 
ταφέροντας μεγάλο όγκο περιστατι
κών μη Covid από δημόσια νοσοκο
μεία σε ιδιωτικές κλινικές, ο Α. Ξαν
θός έκανε λόγω για μείζον πολιτικό 
ζήτημα, καθώς γίνεται με υποχώρη
ση των standards στελέχωσης και 
ασφάλειας των ιδιωτικών ΜΕΘ 
(μπορούν να αυξήσουν 40% τις κλί
νες με το ίδιο προσωπικό), αλλά και 
εις βάρος του δημοσίου συμφέρο
ντος, αφού διπλασιάζεται το ημερή
σιο νοσήλιο.

Με άλλα λόγια η κυβέρνηση, με 
πρόσχημα την πανδημία, βρήκε την 
ευκαιρία να κάνει τα «χατίρια» των 
κλινικαρχών βάζοντας σε κίνδυνο 
την ποιοτική φροντίδα των ασθενών 
και επιτρέποντας σε περίοδο κρίσης 
την κερδοσκοπία, ανέφερε χαρακτη
ριστικά.
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1  ΠΩΣ ΘΑ ΣΩΣΟΥΜΕ ΤΑ ΧΡΙΣΤΟΥΓΕΝΝΑ
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Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΟΡΩΝΟΪΟΣ ΚΥΒΕΡΝΗΤΙΚΗ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ 
ΓΙΑ ΓΙΟΡΤΕΣ ΧΩΡΙΣ ΚΑΡΑΝΤΙΝΑ

•Προκρίνεται η πολιτική ίων τοπικών lockdown τύπου 
Κοζάνης «Ακόμα πιο αυστηροί οι έλεγχοι σε όλη 
τη χώρα «Εξετάζεται το γαλλικό μοντέλο· Στο επίπεδο 3 
ίο κέντρο ins Αθήνας και άλλες 20 Περιφερειακές Ενότητες

ΜΑΤΙΝΑ ΠΑΓΩΝΗ ΣΤΑ «ΝΕΑ» 
«Το ζητούμενο δεν είναι εάν 
θα κάνουμε Χριστούγεννα, 
αλλά Αποκριές και Πάσχα»

ΑΛΚ. ΒΑΤΟΠΟΥΑΟΣ ΣΤΑ «ΝΕΑ» 
«Τέτοιου τύπου επιδημίες 
διαρκούν συνήθως 
δύο με τρία χρόνια»

Δ. ΠΑΡΑΣΚΕΥΗΣ ΣΤΑ «ΝΕΑ» 
«Είναι εν πολλοίς 
στο χέρι μας να μειωθούν 
τα κρούσματα»

ΣΕΛΙΑΕΣ 20, 37
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1 1

Επιχείρηση 
Χριστούγεννα 

χωρίς καραντίνα
Το κυβερνητικό σχέδιο προβλέπει τοπικά shutdowns, 

αυστηρότερους ελέγχους και εφαρμογή του παριζιάνικου 
μοντέλου στην Αθήνα αν κριθεί αναγκαίο

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Μ
ια δύσκολη αποστολή διάσωσης 
της χώρας από ένα σφοδρότερο 
επιδημικό κύμα ενόψει του χειμώ
να, επιχειρεί η κυβέρνηση σε συνεργασία με 

ίο επιστημονικό προσωπικό της χώρας. Το 
σχέδιο προβλέπει τοπικά shutdown - όπως 
συνέβη στην Κοζάνη -, εντατικοποίηση των 
ελέγχων (με παραδειγματικές τιμωρίες σε 
επαγγελματίες), αλλά ακόμη και υιοθέτηση 
του παριζιάνικου μοντέλου στην Αθήνα 
εφόσον κριθεί αναγκαίο, καθώς πολιτικοί 
και ειδικοί παγκοσμίως συμφωνούν ότι τα 
γενικά lockdown αποτελούν την ύστατη 
λύση.

Σε κάθε περίπτωση και όπως καταδεικνύ
ουν τα δεδομένα των τελευταίων ημερών 
η δυναμική δραστηριότητα του ιού δεν 
περιορίζεται μόνον στην Αττική, αντιθέτως 
ο SARS-CoV-2 σηκώνει παράλληλα κύματα 
στον ελληνικό γεωγραφικό χάρτη με τη Θεσ
σαλονίκη, τα Ιωάννινα και την Καστοριά να 
βρίσκονται επίσης σε υψηλό «συναγερμό».

Ομως όπως τόνιζαν χθες πηγές στα «ΝΕΑ» 
η θωράκιση περιοχών της περιφέρειας είναι 
(συγκριτικά με την Αττική) ευκολότερη 
υπόθεση, καθώς τα τοπικά lockdown έχει 
διαπιστωθεί ότι είναι αποτελεσματικά σε 
ό,τχ αφορά την αντιμετώπιση της διασηοράς 
χωρίς να προκαλείται ακατάσχετη αιμορ
ραγία στην εθνική οικονομία.

Σε ό,τι αφορά την Αττική, η επιβολή κα
ραντίνας είναι μία λύση που απεύχονται 
οι αρμόδιοι φορείς, αφενός διότι εάν ο συ
ναγερμός φτάσει στο επίπεδο «4» η επιδη- 
μιολογική κατάσταση θα είναι δύσκολα 
ανατρέψιμη και παράλληλα η οικονομική 
ζημία αξιολογείται ως «βαθιά πληγή». Αυ
τός είναι και ο λόγος που θα πρέπει να 
θεωρείται βέβαιο ότι θα επιχειρηθεί να 
εξαντληθεί κάθε μέτρο και κάθε σύσταση 
από το διαθέσιμο... οπλοστάσιο.

Στο πλαίσιο αυτό και εφόσον διαπιστωθεί 
επιπλέον επιβάρυνση στο επιδημιολογχκό 
προφίλ της Αττιχής, ένα από τα ευρωπαϊκά 
μοντέλα που προκρίνονται είναι αυτό του 
Παρισιού με απαγόρευση της κυκλοφορίας 
κατά τις νυχτερινές ώρες - και συγκεκριμένα 
από τις 9 το βράδυ έως και τις 6 το πρωί.

ΓΕΟΓΡΑΦΙΚΗ ΚΑΤΑΝΟΜ 
ΧΘΕΣΙΝΗΝ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ!
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ΑΥΣΤΗΡΕΣ ΣΥΣΤΑΣΕΙΣ. Και καθώς η χώρα 
βρίσκεται σε μία κρίσιμη καμπή, προειδο
ποιητικό «καμπανάκι» χτύπησε χθες ο κυ
βερνητικός εκπρόσωπος, Στέλιος Πέτσας, 
στους παραβάτες των μέτρων. «Αλλά δεν 
είναι μόνο οι πολίτες. Και οι επαγγελμα- 
τίες, από την υγεία μέχρι τις μεταφορές 
και από την κοινωνική φροντίδα μέχρι 
την εστίαση και τον τουρισμό, οφείλουν 
να εφαρμόζουν σχολαστικά τα μέτρα... 
Και οι λίγοι, πονηροί, επαγγελματίες που 
παραβιάζουν τα μέτρα και κερδοσκοπούν 
σε βάρος των συνεπών συναδέλφων τους, 
λειτουργώντας, για παράδειγμα, χώρους 
που θα έπρεπε να είναι κλειστοί μετά τις 
12 τα μεσάνυχτα, να γνωρίζουν ότι θα

ΜΑΤΙ ΝΑ ΠΑΓΩΝΗ
«Ζητούμενο δεν είναι εάν 
θα γιορτάσουμε τα Χριστούγεννα, 
αλλά αν θα σουβλίσουμε αρνί»
ΟΙ ΓΙΑΤΡΟΙ που βιώνουν καθημερινά το σκληρό πρόσωπο της νόσου Covid-19 στα 
νοσοκομεία εκφράζουν έντονη ανησυχία για εκείνα που θα ακολουθήσουν τον 
χειμώνα. «Παρότι έχουμε μπει στην τέταρτη εβδομάδα των μέτρων, τα κρούσματα 
δεν μειώνονται αντιθέτως παρατηρείται αύξηση» δηλώνει στα «ΝΕΑ» η συντονίστρια 

διευθύντρια της Γ* Παθολογικής κλινικής του νοσοκομείου «Γ. Γεννη- 
ματάς» και πρόεδρος της Ενωσης Ιατρών Νοσοκομείων Αθήνας και 

Πειραιά (ΕΙΝΑΠ), Ματίνα Παγώνη.
Μοιραία, η αγωνία της ιατρικής κοινότητας πηγάζει από το 

γεγονός ότι η χώρα εισέρχεται στον Νοέμβριο με υψηλό ημερή
σιο αριθμό κρουσμάτων και ενώ η γρίπη και οι λοιπές ιώσεις του 
αναπνευστικού αναμένεται να δημιουργήσουν ένα εκρηκτικό 

«κοκτέιλ» εν μέσω της πανδημίας που προκαλεί ο ιός SARS-CoV-2. 
Υπό τις συνθήκες αυτές, η δρ. Παγώνη σημειώνει ότι «το ζητού

μενο δεν είναι εάν θα γιορτάσουμε τα Χριστούγεννα, αλλά ακόμα και 
αν θα ντυθούμε μασκαράδες ή αν θα σουβλίσουμε το αρνί». Η ίδια, όμως, 

εκτιμά ότι το στοίχημα δεν έχει χαθεί: «Εάν τηρούσαμε όλοι τα μέτρα, φορούσαμε 
μάσκες σε εσωτερικούς και εξωτερικούς χώρους και υπήρχαν αυξημένοι έλεγχοι με 
έμφαση στα μέσα μαζικής μεταφοράς για την τήρηση του περιορισμένου αριθμού 
επιβατών, τότε θα πετυχαίναμε τη μείωση των κρουσμάτων. Πιθανότητα ακόμη και 
σε δύο μήνες να βλέπαμε θετικά αποτελέσματα», καταλήγει η πρόεδρος της ΕΙΝΑΠ.
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Στον κλοιό του κορωνόϊου 
36 περιφερειακές ενότητες

Σ
ε 36 περιφερειακές ενότητες της χώρας κυκλοφορεί ο ιος SARS- 
CoV-2, με τα χθεσινά δεδομένα του Εθνικού Οργανισμού Δημόσι
ας Υγείας να ξεδιπλώνουν την ανησυχητική διασπορά του στον 
ελλαδικό χάρτη. Εν τω μεταξύ και χθες τα κρούσματα πέρασαν τα 400 

(συνολικά 438), ενώ μέρα με τη μέρα γιγαντώνεται και η «μαύρη λίστα» 
των θυμάτων, καθώς ακόμα 11 άνθρωποι έχασαν τη μάχη για τη ζωή τους.

Και παρότι (και) χθες η Αττική αναδείχθηκε «πρωταθλήτρια» στον ημερή
σιο αριθμό κρουσμάτων (175), τα δεδομένα εντείνουν τον προβληματισμό 
για ακόμα επτά περιοχές της χώρας.

Πιο συγκεκριμένα, από την περασμένη Κυριαχή έως και χθες στη Θεσσα
λονίκη είχαν καταγράφει 398 νέες λοιμώξεις, στα Ιωάννινα 155 κρούσματα, 
στην Κοζάνη 221, στην Καστοριά 100, στη Λάρισα 63, στην Αχαΐα 48, ενώ 
στις Σέρρες σε ένα μόλις 24ωρο καταγράφτηκαν 28 θετικές διαγνώσεις.

Μοιραία ο συνολικός αριθμός των κρουσμάτων στη χώρα μας έχει φτά- 
σειτα 25.802, εκ των οποίων το 55,6% άνδρες. Από αυτά, τα 3.560 (13,8%) 
θεωρούνται σχετιζόμενα με ταξίδι από το εξωτερικό και 10.337 (40,1%) 
είναι σχετιζόμενα με ήδη γνωστό κρούσμα, ενώ για τα υπόλοιπα η πηγή 
μετάδοσης δεν έχει προσδιοριστεί.

Εν τω μεταξύ σε ό,τι αφορά τους ασθενείς που έχουν παρουσιάσει βαριές 
επιπλοκές εξαιτίας της λοίμωξης COV1D-19, ο αριθμός των διασωληνω- 
μένων είχε φτάσει τους 85 έως και χθες το μεσημέρι.

ΜΑΡΘΑ ΚΑΪΤΑΝ1ΔΗ

υπάρξει άμεση και παραδειγματική τι
μωρία τέτοιων φαινομένων», σημείωσε 
χαρακτηριστικά.

Ο ίδιος δε, διευκρίνισε ότι «τα εφετινά 
Χριστούγεννα θα είναι διαφορετικά», κα
θώς παρότι η επιδημχολογική εικόνα της 
χώρας παραμένει καλή - όπως προκύπτει 
και από τους χάρτες του Ευρωπαϊκού Κέ
ντρου Ελέγχου και Πρόληψης Νοσημάτων 
(ECDC) - η «κατάσταση μπορεί να ανα
τραπεί ανά πάσα στιγμή».

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ. Είναι ενδεικτικό ότι κατά 
τη χθεσινή προγραμματισμένη συνάντηση 
στο Μαξίμου, κατά την οποία ο καθηγητής 
Σωτήρης Τσιόδρας παρουσίασε στον Πρω

θυπουργό τα στοιχεία με τους αριθμούς 
των κρουσμάτων και των νοσηλευομένων 
αλλά και τα στατιστικά που χαρτογραφούν 
τη μετάδοση του ιού σε κάθε περιοχή, το 
ενδιαφέρον επικεντρώθηκε στις αυξητικές 
τάσεις που καταγράφονται στην περιοχή 
της Θεσσαλονίκης.

Υπό τις εξελίξεις αυτές, ο Κυριάκος Μη- 
τσοτάκης πραγματοποίησε έκτακτη τηλε
διάσκεψη με τον περιφερειάρχη Κεντρικής 
Μακεδονίας, Απόστολο Τζιτζικώστα και 
τον δήμαρχο Θεσσαλονίκης, Κωνσταντίνο 
Ζέρβα, ζητώντας αυστηρούς ελέγχους και 
πιστή τήρηση των μέτρων σε ανοιχτούς 
και κλειστούς χώρους. Είναι ενδεικτικό 
ότι στην τηλεδιάσκεψη συμμετείχε και ο

αρχηγός της ΕΛ.ΑΣ., Μιχαήλ Καραμαλάκης, 
και συμφωνήθηκε από σήμερα το πρωί 
μεικτά κλιμάκια της δημοτικής και της 
Ελληνικής Αστυνομίας να «σαρώνουν» 
την πόλη ώστε να μη σημάνει «πορτοκαλί» 
συναγερμός.

Σε κάθε περίπτωση και όπως προκύ
πτει από τα στοιχεία, οι νέοι συνεχίζουν 
να κρατούν το «τιμόνι» στις μεταδόσεις, 
γεγονός που προβληματίζει κυβέρνηση 
και επιστήμονες, αναζητώντας τη «χρυσή 
τομή» μέτρων για την αντιμετώπιση του 
προβλήματος. Παράλληλα, τα επόμενα 
24ωρα αναμένεται σχέδιο περιορισμών 
για τους εορτασμούς της 26ης-28ης Οκτω
βρίου στη συμπρωτεύουσα.

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗΣ

«Το παράδειγμα της Κίνας 
μας δείχνει ότι μπορούν 
να μειωθούν τα κρούσματα»

ΑΛΚΙΒΙΑΔΗΣ ΒΑΤΟΠΟΥΛΟΣ

«Μακρύς και με εμπόδια 
ο δρόμος για την επιστροφή 
στην κανονικότητα που γνωρίζαμε»

ΕΝΑ ΣΥΓΚΡΑΤΗΜΕΝΑ αισιόδοξο μήνυμα στέλνει από την 
πλευρά του και ο καθηγητής Επιδημιολογίας και Προλη
πτικής Ιατρικής του ΕΚΠΑ και μέλος της Επιτροπής Εμπει
ρογνωμόνων, Δημήτρης Παρασκευής, υπενθυμίζοντας ότι 

τα βασικά «οχήματα» για την εξάπλωση της 
επιδημίας είναι οι άνθρωποι. «Είναι στο χέρι 

μας εν πολλοίς. Το παράδειγμα της Κίνας 
υποδεικνύει ότι όταν τηρούμε τα μέτρα σε 
πολύ μεγάλο ποσοστό δεν καταγράφεται 
διασπορά στην κοινότητα. Συνεπώς, εάν 
όλοι τηρούσαμε τα μέτρα στην Αττική 

θα βλέπαμε, όχι μόνον σταθεροποίηση, 
αλλά και μείωση κρουσμάτων», σημειώνει 

στα «ΝΕΑ».
Στην αντίθετη περίπτωση πάλι, που οι επιβε

βαιωμένες λοιμώξεις αυξηθούν επιβεβαιώνοντας τις πλέον 
δυσοίωνες προβλέψεις που κάνουν λόγο ακόμη και για 2.000 
κρούσματα την ημέρα, η δρ. Παγώνη προειδοποιεί ότι «δεν 
θα είμαστε σε θέση να ανταπεξέλθουμε. Ο στόχος θα πρέπει 
να είναι να πέσουν κάτω από τα 400, το επόμενο διάστημα».

ΙΕ ΚΑΘΕ ΠΕΡΙΠΤΩΣΗ, πάντως, ο δρόμος για την επιστροφή 
στην κανονικότητα (όπως τη γνωρίζαμε προ κορωνοϊού) θα 
είναι μακρύς και με απρόσμενα εμπόδια. Ειδικότερα και όπως 
διευκρινίζει στα «ΝΕΑ» ο καθηγητής Μικροβιολογίας της Δημό

σιας Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, 
Αλκιβιάδης Βατόπουλος «οι επιδημίες διαρκούν 

δύο με τρία χρόνια, με την εξελισσόμενη να μην 
προκύπτει ότι θα αποτελέσει την εξαίρεση. 

™ Παρ’ όλα αυτά, η εξέλιξη της δυναμικής της
μπορεί να επηρεάζεται από σημαντικούς 
παράγοντες όπως είναι για παράδειγμα οι 
καιρικές συνθήκες, σίγουρα όμως σημαντικό 

ρόλο παίζουν και οι συνήθειες των ανθρώπων». 
Μάλιστα, ο καθηγητής επικαλείται το «παράδο

ξο» του περασμένου καλοκαιριού: «Κατά τους θερινούς 
μήνες οι καιρικές συνθήκες ήταν ευνοϊκές, αλλά εξαιτίας των 
διακοπών ταξιδέψαμε τον ιό σε όλη την χώρα. Αντιστρόφως, ο 
συγχρωτισμός κατά τους χειμερινούς μήνες αναμένεται να συμ- 
βάλει στη μετάδοση, παρ' όλα αυτά σημείο - κλειδί παραμένει 
η τήρηση των μέτρων».
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1  Tις 50 νέες κλίνες ΜΕΘ στο «Σωτηρία» εγκαινίασε ο
Πρωθυπουργός

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 20 Ημερομηνία
έκδοσης:

20-10-2020

Επιφάνεια: 293.95 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Tis 50 νέες κλίνες ΜΕΘ στο «Σωτηρία» εγκαινίασε ο Πρωθυπουργός
«Μόνιμη παρακαταθήκη για το Σύστημα Υγείαε» χαρακτήρισε tis νέεβ κλίνεβ ΜΕΘ στα δημόσια 
νοσοκομεία ο πρωθυπουργόβ Κυριάκοε Μητσοτάκηε, ο onoios παρέστη χθεβ το πρωί στα 
εγκαίνια στο νοσοκομείο «Σωτηρία». Το έργο, το οποίο ολοκληρώθηκε και εξοπλίστηκε σε 
χρόνο μόλις δύο μηνών, αποτελεί δωρεά ms Βουλήθ των Ελλήνων και πραγματοποιήθηκε με 
τη συνεργασία των υπουργείων Υγείαβ, Υποδομών και Μεταφορών και ειδικότερα ms εταιρείαβ 
Κτιριακέε Υποδομέβ. Αλλωστε εκτόβ από tis vees 50 κλίνεβ στο συγκεκριμένο νοσοκομείο, το 
υπουργείο Υγείαβ με τη συνδρομή και του Ιδρύματοε Σταύροβ Niapxos δρομολογεί τη λειτουργία 
πολλών ακόμα κρεβατιών «σε πολλά νοσοκομεία, ενώ και άλλοι δωρητέε έχουν σπεύσει να 
ενισχύσουν το Εθνικό Σύστημα Υγείαβ», συμπλήρωσε ο Πρωθυπουργόε, υπενθυμίζονταβ ότι 
otoxos είναι να μπει «οριστικό τέλοβ στην πολιτική παρέμβαση για ένα κρεβάτι Εντατικός». 
Προειδοποίησε εντούτοις ότι «οι επόμενοι μήνεε θα είναι κρίσιμοι και γνωρίζουμε πολύ καλά ότι 
εάν δεν προσέξουμε όλοι το Σύστημα Υγείαε θα δεχθεί μεγαλύτερε3 πιέσεις».



7;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Διγλωσσία ΣΥΡΙΖΑ και για την ενίσχυση του ΕΣΥ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

Επιφάνεια: 280.34 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Διγλωσσία ΣΥΡΙΖΑ και για την ενίσχυση του ΕΣΥ
Σχεδόν... υπερκομματικά ήταν 
τα σημερινά εγκαίνια της νέας 
μονάδας ΜΕΘ που δώρισε η 
Βουλή στο Σωτηρία, παρουσία 
του Κυριάκου Μητσοτάκη, του 
Κώστα Τοσούλα, της Φώφης 
Γεννηματά, του αντιπροέδρου 
της Βουλής Δημήτρη Βίτσα εκ 
μέρους ίου ΣΥΡΙΖΑ, της Δια- 
μάντως Μανωλάκου από το 
ΚΚΕ, ενώ βουλευτή έστειλε 
και η Ελληνική Λύση - όλα τα 
κόμματα ήταν εκεί, πλην Μέ- 
ΡΑ25, δηλαδή. Το σημειώνω 
γιατί μου έκανε εντύπωση ότι 
ενώ ο ΣΥΡΙΖΑ παρέστη επισή- 
μως στην τελετή, άκουσα τον 
Ανδρέα Ξανθό, που δεν μας 
έχει συνηθίσει και σε εριστικές 
τοποθετήσεις, να τη χαρακτη
ρίζει κυβερνητική επικοχνω- 
νιακή «φιέστα». Παραδέχτηκε 
βέβαια ότι «η αξιοποίηση όλων 
των διαθέσιμων πόρων για την 
ενίσχυση του ΕΣΥ είναι μία θε
τικά συγκυρία, αλλά δεν παύει 
να είναι υποχρέωση της πολι
τείας, η οποία ωστόσο δεν έχει 
ακόμη δρομολογήσει τη μόνιμη 
στελέχωσή του. Είναι χαρακτη
ριστικό ότι η λειτουργία αυτών 
των νέων κρεβατιών ΜΕΘ ξε
κινά με μετακινήσεις, αποδυ
ναμώνοντας άλλους κρίσιμους 
τομείς του ΕΣΥ». Τότε γιατί πήγε 
ο Βίτσας στη «φιέστα»; Μήπως 
δεν συνεννοούνται εκεί στην 
Κουμουνδούρου; Η απορία δεν 
είναι προσωπική, αλλά τη μετα
φέρω από «συντρόφους» που 
ψάχνονται γτα τη γραμμή...

Δώρα και «καρφιά»
Σε κάθε περίπτωση η δωρεά 
θα είναι μόνιμη προσθήκη στις 
υποδομές του Σωτηρία οπότε τα 
χθεσινά εγκαίνια ήταν μια ευ
χάριστη περίσταση. Ο Τοσού
λας φυσικά δεν πήγε με άδεια 
χέρια στη γιορτή, αφού δώρισε 
στη διευθύντρια της νέας Μο
νάδας αντίγραφο της προτο
μής της Θεάς Υγείας και στην 
προϊστάμενη της νοσηλευτικής 
μια εικόνα με την Παναγία τη 
Βρεφοκρατούσα. Σε ό,τι αφορά 
το έργο, από ό,τι μου έλεγαν η 
πρώτη φτυαριά έπεσε στις 4 
Αυγούστου και ολοκληρώθηκε 
στις 30 Σεπτεμβρίου - έχουν 
υπάρξει περιπτώσεις που αντί
στοιχες κατασκευές χρειάστη
καν 2-3 χρόνια. Μάλιστα, με 
παρέμβαση του Προέδρου της 
Βουλής οι τρεις πρώτες εταιρεί
ες με τη μικρότερη προσφορά

δεσμεύτηκαν και δεν προσέφυ- 
γαν η μια κατά της άλλης στα 
διοικητικά δικαστήρια, όπως 
συνηθίζεται, προκειμένου το 
έργο να «τρέξει» με ταχύτητα, 
ενώ υπήρξε εντολή, πληροφο
ρούμαι, από το Μαξίμου προς 
τα συναρμόδια υπουργεία για 
να μην «κολλήσει» σε κάποια 
γραφειοκρατία. Εγιναν σχόλια, 
λοιπόν, στα πηγαδάκια ότι θα 
μπορούσε να λειτουργήσει ως 
παράδειγμα που αποδεχκνύ- 
ει πως όταν θέλει η πολιτεία 
μπορούν πολλά πράγματα να 
προχωρούν γρήγορα... Ο Μη- 
τσοτάκης δήλωσε σχετικά ότι 
ετοιμάζονται να παραδοθούν 
κι άλλες δωρεές στο ΕΣΥ, στέλ
νοντας και το μήνυμα ότι «εάν 
δεν προσέξουμε, το Σύστημα

Υγείας θα δεχθεί μεγαλύτερες 
πιέσεις». Για να λάβει την απά
ντηση, επίσης με νόημα, από 
τη Γεννηματά ότι «το επόμενο 
βήμα είναι το υπουργείο Υγείας 
να στελεχώσει αυτές τις κλίνες 
με νέο και έμπειρο προσωπικό».
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1  Στο όριο συναγερμού και η Θεσσαλονίκη
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

Επιφάνεια: 1584.61 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στο όριο συναγερμού και η Θεσσαλονίκη
Είναι από τις περιοχές που κινδυνεύουν να ανέβουν επίπεδο κινδύνου λόγω αυξητικής τάσης κρουσμάτων κορωνοϊού

Εξέλιξη του κορωνοϊού 
στην Ελλάδα

# Σύνολο κρουσμάτων

Υπόλοιπο

■’Θεσσαλονίκη 436
Αττικό 408

306

130

11

190

280

120

19

295

144

6

197
202

213 194 219 161 166 141 145 170 201 207

ϊ I ^ I Ζ I λ I c I £. I τ I ο I ϊΐ I ία I ϊϊ I Γΐ I ο IS' 9 1 10 1 11 1 12 ' 13 1 14-1 15 16 17 1 IS 1 19 1

218

227

438 438

177

D
221 214

207 164 175

1 1 2 1 3 1 4 1 5 1 6
ΠΗΓΗ: Εθνικός Οργανισμός Δημόσιας Υγείας ΟΚΤΩΒΡΙΟΣ

Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ

Εγκαίνια 50 νέων κλινών ΜΕΘ στο «Σωτηρία»

Με τις 50 νέες κλίνες στο νοσοκομείο «Σωτηρία», πλέον ία δημόσια και 
στρατιωτικά νοσοκομεία της Αττικής διαθέτουν για τις ανάγκες ίων ασθε
νών συνολικά 377 κλίνες εντατικής.

Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Τον κώδωνα του κινδύνου κρούουν 
κυβέρνηση και ειδικοί επιστήμο
νες για την εξέλιξη της πανδημίας 
στη χώρα μας, η οποία συνεχίζει 
να καταγράφει μια αυξητική πο
ρεία που θέτει όλο και περισσό
τερες περιοχές στην επικίνδυνη 
ζώνη για αύξηση του επιπέδου συ
ναγερμού και πιο αυστηρά περιο
ριστικά μέτρα. Ετσι, στην Αττική η 
πανδημία επιμένει σε υψηλά αλλά 
σταθερά επίπεδα, ενώ η Θεσσα
λονίκη καταγράφει τις τελευταίες 
ημέρες μια αυξητική τάση, με πε
ρισσότερα από 400 νέα κρούσματα 
το τελευταίο δεκαήμερο. Μάλιστα 
η Θεσσαλονίκη είναι από τις πε
ριοχές που κινδυνεύουν να ανέ
βουν επίπεδο συναγερμού (από το 
2 στο 3). Επιπλέον, στα Ιωάννινα η 
επιδημία επιμένει με διάσπαρτες 
συρροές, που ωστόσο εκτιμάται 
ότι μπορούν να ελεγχθούν, ενώ 
στον χάρτη των περιοχών με δι
ψήφιο αριθμό ημερήσιων κρου
σμάτων μπήκε χθες και η πόλη 
των Σερρών (προς το παρόν είναι 
σε επίπεδο συναγερμού 1).

Η μη τήρηση των μέτρων από 
τους πολίτες, τα συνεχόμενα φαι
νόμενα των υπαίθριων πάρτι και 
των συναθροίσεων σε εξωτερι
κούς χώρους, αλλά και η «πειρα
τική» λειτουργία κέντρων διασκέ
δασης πέραν του νέου ωραρίου, 
έχουν θορυβήσει τους ειδικούς 
επιστήμονες, που βλέπουν την 
επιδημιολογική κατάσταση της 
χώρας να βρίσκεται στην κόψη 
του ξυραφιού. Ο αριθμός των ημε
ρήσιων κρουσμάτων στο σύνολο 
της χώρας είναι πλέον σε επίπε
δα άνω των 400, ενώ αυξημένος 
είναι και ο αριθμός των θανάτων 
που καταγράφονται καθημερινά. 
Χθες ο ΕΟΔΥ ανακοίνωσε 438 νέα 
κρούσματα κορωνοϊού και 11 επι
πλέον θανάτους. Ο αριθμός των 
εργαστηριακά επιβεβαιωμένων 
κρουσμάτων από την αρχή της 
πανδημίας έχει φτάσει τις 25.802 
και οι θάνατοι λόγω COVID-19 τους 
520. Διασωληνωμένοι σε μονάδες 
εντατικής θεραπείας νοσηλεύο
νταν χθες το απόγευμα 85 ασθε
νείς της νόσου. Από τα 438 νέα 
κρούσματα, τα 388 χαρακτηρίζο
νται ως «εγχώρια» και εξ αυτών τα 
175 εντοπίστηκαν στην Αττική, 49 
στη Θεσσαλονίκη -υπενθυμίζεται 
ότι έως και πριν από 14 ημέρες ο 
ημερήσιος αριθμός των κρουσμά
των στην Περιφερειακή Ενότητα 
Θεσσαλονίκης ήταν κατά κανόνα 
μονοψήφιος-, 28 στις Σέρρες, 21 
στην επιδημιολογική «κόκκινη» 
Κοζάνη και 8 στα Ιωάννινα. Τον 
συναγερμό για τις αυξητικές τά
σεις που καταγράφονται στη Θεσ
σαλονίκη σήμανε χθες ο καθηγη
τής Σωτήρης Τσιόδρας κατά την 
τακτική σύσκεψη για την εξέλιξη 
της πανδημίας υπό τον πρωθυ
πουργό Κυριάκο Μητσοτάκη. Στο

πλαίσιο αυτό, χθες το απόγευμα ο 
πρωθυπουργός είχε τηλεδιάσκεψη 
με τον περιφερειάρχη Κεντρικής 
Μακεδονίας Απόστολο Τζιτζικώ- 
στα και τον δήμαρχο Κωνσταντί
νο Ζέρβα, για τον καλύτερο συντο
νισμό ως προς την εφαρμογή των 
μέτρων περιορισμού της διασπο- 
ράς του κορωνοϊού. Συζητήθηκαν, 
επίσης, μέτρα για να αποφευχθεί ο 
συγχρωτισμός την επόμενη εβδο
μάδα, οπότε και εορτάζεται στις 26 
Οκτωβρίου ο πολιούχος της Θεσ
σαλονίκης Αγιος Δημήτριος και 
η επέτειος απελευθέρωσης της 
πόλης. Ως άμεσο μέτρο, πάντως, 
αυξάνονται οι έλεγχοι των αστυ
νομικών αρχών και της δημοτικής 
αστυνομίας για τη σωστή εφαρμο
γή των μέτρων.

«Μας προβληματίζει η μη τή
ρηση υφιστάμενων μέτρων που, 
δυστυχώς, φαίνεται σε συγκεκρι
μένες γεωγραφικές περιοχές. Θέ
λουμε όλοι μαζί, η κεντρική κυ
βέρνηση, η τοπική αυτοδιοίκηση 
και όλοι οι υπόλοιποι φορείς, σε 
συγκεκριμένες γεωγραφικές περι
οχές, όπως της Θεσσαλονίκης, να 
είμαστε σύμμαχοι και αρωγοί, για
τί αυτό είναι προς το καλό όλων», 
ανέφερε χθες ο κυβερνητικός εκ
πρόσωπος Στέλιος Πέτσας. Ο ίδιος 
απευθύνθηκε ειδικά στους επαγ-

Ως άμεσο μέτρο, 
αυξάνονται οι έλεγχοι 
των αστυνομικών αρχών 
και της δημοτικής 
αστυνομίας.

γελματίες όλων των κλάδων, από 
τους οποίους ζήτησε τη σχολα
στική εφαρμογή των μέτρων, ενώ 
προανήγγειλε «παραδειγματική τι
μωρία» για όσους δεν εφαρμόζουν 
το περιορισμένο ωράριο λειτουρ
γίας των καταστημάτων υγειονο
μικού ενδιαφέροντος.

Οίκοι ευγηρίας
Μεγαλώνει η λίστα των μονά

δων φροντίδας ηλικιωμένων της 
χώρας μας που έχουν πληγεί από 
τον κορωνοϊό. Το πιο πρόσφατο 
περιστατικό αφορά 14 κρούσματα 
(11 ηλικιωμένοι και 3 νοσηλευτές) 
που έχουν εντοπιστεί τα τελευταία 
24ωρα σε γηροκομείο της Γλυφά
δας. Για την πρόληψη αυτών των 
φαινομένων, η Εθνική Αρχή Δια
φάνειας και το υπουργείο Εργασίας 
προχώρησαν στην εκπόνηση ενός 
οδηγού ασφαλούς συμπεριφοράς 
των εργαζομένων σε μονάδες φρο
ντίδας ηλικιωμένων. Μεταξύ των 
συστάσεων προς το προσωπικό 
των δομών είναι η αποφυγή κοινω
νικών δραστηριοτήτων, η αναβολη 
μη αναγκαίων αδειών, η αποφυγή 
ετεροαπασχόλησης εκτός των δο
μών και η αποφυγή της χρήσης 
των μέσων μαζικής μεταφοράς.

Με 50 νέες κλίνες εντατικής, που 
προστέθηκαν στις υφιστάμενες, 
συνεχίζει τη μάχη με την COVID-19 
το εθνικό σύστημα υγείας της χώ
ρας μας, το οποίο ήδη δέχεται πίε
ση από την πανδημία. «Οι επόμενοι 
μήνες θα είναι κρίσιμοι και γνωρί
ζουμε πολύ καλά ότι εάν δεν προ
σέξουμε όλοι, το σύστημα υγείας 
θα δεχθεί μεγαλύτερες πιέσεις», 
προειδοποίησε χθες ο πρωθυπουρ
γός Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποί
ος παρέστη στα εγκαίνια των νέ
ων κλινών που αναπτύχθηκαν στο 
νοσοκομείο «Σωτηρία» με δωρεά 
της Βουλής των Ελλήνων, και οι 
οποίες είναι το πρώτο βήμα που 
γίνεται για την αύξηση των δυ
νατοτήτων του ΕΣΥ στον τομέα 
της εντατικής θεραπείας. Οπως 
ανέφερε ο πρωθυπουργός, με τη 
συνδρομή του Ιδρύματος Σταύρος 
Νιάρχος και άλλων δωρητών που 
έχουν σπεύσει να ενισχύσουν το 
ΕΣΥ, μέσα στον επόμενο μήνα θα 
έχουμε σημαντικά αυξημένο αριθ
μό εντατικών κλινών οι οποίες σε 
πρώτη φάση θα τεθούν στη μάχη 
αντιμετώπισης της COVID-19 και 
μετά θα είναι στη διάθεση του συ
στήματος υγείας, για να τελειώσει 
το φαινόμενο των πολιτικών πα
ρεμβάσεων για να βρεθεί θέση σε 
μονάδα εντατικής θεραπείας. Ο 
πρωθυπουργός διαβεβαίωσε ότι 
η αναβάθμιση του συστήματος 
υγείας θα συνδυαστεί με προσλη-

Εως το τέλος του έτους 
θα αναπτυχθούν 
επιπλέον 218 κλίνες 
εντατικής και 62 κλίνες 
αυξημένης φροντίδας.

ψεις «όσες και όπου χρειάζονται».
Σημειώνεται ότι με τις 50 νέες 

κλίνες στο «Σωτηρία», πλέον τα δη
μόσια και στρατιωτικά νοσοκομεία 
της Αττικής διαθέτουν για τις ανά

γκες των ασθενών συνολικά 377 
κλίνες εντατικής. Πανελλαδικά οι 
κλίνες εντατικής σε δημόσια νοσο
κομεία είναι πλέον 820, στις οποίες 
έχουν προστεθεί αυτή τη δύσκολη 
περίοδο 32 κλίνες στρατιωτικών 
νοσοκομείων και 139 ιδιωτικών. 
Εκτός από τις 50 κλίνες του «Σω
τηρία», ο σχεδιασμός του υπουρ
γείου Υγείας και της αρμόδιας επι
τροπής είναι να αναπτυχθούν έως 
το τέλος του έτους επιπλέον 218 
κλίνες εντατικής και 62 κλίνες αυ
ξημένης φροντίδας. Η πλειονότη
τα αυτών αφορά σε δωρεές (155

ΜΕΘ και 19 ΜΑΦ σε 15 νοσοκομεία 
από δωρεά του Ιδρύματος Σταύρος 
Νιάρχος, 12 κλίνες ΜΕΘ και ΜΑΦ 
στο Κρατικό Νίκαιας από δωρεές 
των Αγγελική Φράγκου, Βαγγέλη 
Μαρινάκη και ΙΟΝ, και 5 κλίνες 
ΜΕΘ στο «Σωτηρία» από δωρεά 
του Ταουφίκ Χούρι), ωστόσο θα 
ενεργοποιηθούν σύντομα και κλί
νες που ήταν κλειστές επί χρόνια 
(20 κλίνες ΜΕΘ-ΜΑΦ εντός Αττι
κής και 47 εκτός Αττικής). Για τη 
στελέχωση των μονάδων είναι σε 
εξέλιξη οι διαδικασίες για την πρό
σληψη 200 μόνιμων γιατρών και οι 
οποίες θα ολοκληρωθούν εντός του 
Νοεμβρίου. Οπως ανέφερε χθες ο 
υπουργός Υγείας Βασίλης Κικίλιας, 
«σε συνέχεια των 6.500 επικουρι
κών γιατρών, νοσηλευτών και λοι
πού προσωπικού που έχουν μπει 
στο σύστημα υγείας αυτούς τους 
λίγους μήνες, προχωρούν οι διαδι
κασίες για τις κρίσεις για το μόνιμο 
προσωπικό στις ΜΕΘ». Σύμφωνα 
με τον υπουργό, για το προσωπικό 
θα υπάρξει πενταετής εκπαίδευση 
βάσει προγράμματος του Ιδρύμα
τος Σταύρος Νιάρχος».

Στην τελετή των εγκαινίων και 
στον αγιασμό των 50 νέων κλινών 
εντατικής του «Σωτηρία», ήταν πα- 
ρόντες μεταξύ άλλων, ο πρόεδρος 
της Βουλής Κώστας Τασούλας, η 
πρόεδρος του Κινήματος Αλλαγής 
Φώφη Γεννηματά και ο βουλευτής 
του ΣΥΡΙΖΑ Δημήτρης Βίτσας.

Ξεπέρασαν τα 40 εκατομμύρια ία κρούσματα κορωνοϊού παγκοσμίως
Ενα ακόμα θλιβερό ορόσημο χθες 
στην εξέλιξη της πανδημίας, καθώς 
υπερέβησαν τα 40 εκατομμύρια 
τα κρούσματα κορωνοϊού παγκο- 
σμίως. Οι θάνατοι από COVID-19 
ανέρχονται σε 1.113.750, με πρώ
τες σε αυτή την «κούρσα θανάτου» 
τις ΗΠΑ, τη Βραζιλία και την Ινδία.

Στην Ευρώπη, μορφή χιονο
στιβάδας έχουν λάβει τα τοπικά 
lockdown, που διαρκώς αυξάνο
νται και ενισχύονται σε αυστηρό
τητα. Στο Βέλγιο, όπου ήδη εφαρ
μόζονται δρακόντεια περιοριστικά 
μέτρα, ο υπουργός Υγείας Φρανκ 
Βάντερμπρουκ προειδοποίησε ότι 
η χώρα χάνει τον έλεγχο και κιν
δυνεύει από «τσουνάμι» νέων λοι
μώξεων. Στην Ιταλία τέθηκαν σε 
ισχύ τα νέα μέτρα που εξήγγει
λε την Κυριακή ο πρωθυπουργός 
Τζουζέπε Κόντε. Ανάμεσά τους, η 
ενίσχυση της τηλεργασίας σε ιδι
ωτικό και δημόσιο τομέα, το κλεί
σιμο των μπαρ στις 6 το απόγευμα 
εφόσον δεν διαθέτουν τραπέζια, 
το κλείσιμο των καταστημάτων 
εστίασης τα μεσάνυχτα κ.ά. Η Ου- 
αλλία ανήγγειλε χθες την εφαρμο
γή «πυροσβεστικού» αυστηρού

Πρώτες στην «κούρσα 
θανάτου», ΗΠΑ, 
Βραζιλία, Ινδία - 
Ο Τραμπ αποκάλεσε 
«καταστροφή» 
ιον Φάουτσι.

lockdown από την Παρασκευή. 
Οι πολίτες θα πρέπει να παραμεί
νουν στο σπίτι και τα περισσότε
ρα καταστήματα είναι κλειστά, 
με εξαίρεση όσα εμπορεύονται 
είδη πρώτης ανάγκης. Lockdown 
ισχύει από την Παρασκευή και 
στη Βόρεια Ιρλανδία, ενώ μέτρα 
εξήγγειλε χθες και ο καγκελάριος 
της Αυστρίας Σεμπάστιαν Κουρτς, 
με περιορισμό των ιδιωτικών συ
ναθροίσεων στα 6 άτομα σε κλει
στούς χώρους και 12 σε ανοικτούς. 
Ταυτόχρονα, είναι υποχρεωτική 
η χρήση μάσκας σε εκδηλώσεις, 
όπως παραστάσεις όπερας και πο
δοσφαιρικοί αγώνες, όπου επιβάλ
λεται και η τήρηση των μέτρων 
κοινωνικής αποστασιοποίησης.

40,1
εκατ. κρούσματα σε όλο τον κόσμο

275
εκαι. ανέρρωσαν σε όλο τον κόσμο

ϋϊ
εκατ. ηέθονον σε όλο τον κόσμο

ϊάόόό
νέα κρούσματα κάθε μέρα otriv Ιταλία

79%
αυξήθηκαν τα κρούσματα στο Βέλγιο 

την ηερααμένη εβδομάδα

20
εκατ. κάτοικοι 9 πόλεων 

σιη Γαλλία ζαυν οπό to Σάββατο 
με απαγόρευση 

κυκλοφορίας 9 μ.μ.-6 π.μ.

500
νέες κλίνες ΜΕΘ δημίσυργούνιαι 

στην Πολώνιο

Σε κατάσταση εκτάκτου ανάγκης 
κηρύχθηκε χθες και η Σλοβενία, 
γεγονός που θα επιφέρει περαιτέ
ρω περιορισμούς.

Η επιδημιολογική εικόνα της 
Αγγλίας παρουσιάζει βελτίωση σε 
κάποια αστικά κέντρα, αλλά σε 
περιοχές όπως το Μάντσεστερ η 
ραγδαία αύξηση των λοιμώξεων 
ασκεί εξαντλητικές πιέσεις στο 
σύστημα υγείας, το οποίο, αν δεν 
ανακοπεί η πορεία του κορωνοϊ- 
ού, θα καταρρεύσει σε τέσσερις 
εβδομάδες, όπως προειδοποίησε 
η Ντάουνινγκ Στριτ. Ωστόσο, αν 
και η πόλη βρίσκεται στην ανώ
τερη βαθμίδα επιφυλακής, εξακο
λουθούν οι διαπραγματεύσεις με 
τοπικούς φορείς για την επιβολή 
lockdown, χρονοτριβή που, σύμ
φωνα με τον υπουργό Αυτοδιοί
κησης και Κοινοτήτων, Ρόμπερτ 
Τζένρικ, «θέτει σε κίνδυνο τις ζω
ές των πολιτών».

Σε δραματική κατάσταση και η 
Πολωνία, όπου η κυβέρνηση μετα
τρέπει το εθνικό στάδιο της Βαρ
σοβίας σε «νοσοκομείο εκστρα
τείας 500 κλινών». Ωστόσο, όπως 
αποκαλύπτεται, από την επέλαση

του κορωνοϊού δεν είναι θωρακι
σμένος κανένας. Στη Γαλλία, σε 
καραντίνα μιας εβδομάδας τέθη
κε χθες η Πρώτη Κυρία, Μπριζίτ 
Μακράν, επειδή ήρθε σε επαφή με 
επιβεβαιωμένο κρούσμα COVID-19, 
το οποίο είχε συμπτώματα στις 15 
Οκτωβρίου. Η σύζυγος του Γάλλου 
πρόεδρου είναι, σύμφωνα με πλη
ροφορίες, καλά στην υγεία της και 
δεν έχει συμπτώματα. Σε καραντί
να τέθηκε και ο επικεφαλής του 
κυβερνώντας κόμματος της Πολω
νίας, «Νόμος και Δικαιοσύνη», Γιά- 
ροσλαβ Κατσίνσκι, ο οποίος επίσης 
ήρθε σε επαφή με επιβεβαιωμένο 
κρούσμα. Σύμφωνα με πληροφο
ρίες του περιβάλλοντος του, ο Κα- 
τσίνσκι νιώθει καλά και εργάζεται 
από το σπίτι του.

Στο έλεος του δεύτερου κήματος 
της πανδημίας βρίσκονται και οι 
ΗΠΑ, όπου την Κυριακή καταγρά- 
φηκαν 47.601 νέα κρούσματα και 
368 θάνατοι από COVID-19. Ανο
δική τάση καταγράφεται σε του
λάχιστον 27 πολιτείες, ίχνη σταθε
ροποίησης σε 21 και πτωτική τάση 
μόνο σε δύο. Ο διαπρεπής λοιμωξι- 
ολόγος δρ Αντοντ Φάουτσι δήλωσε

σε σηνέντευξή του στην τηλεοπτι
κή εκπομπή «60 ιηίηυίες» ότι δεν 
«εξεπλάγη καθόλου» που προσβλή
θηκε από κορωνοϊό ο Ντόναλντ 
Τραμπ, δεδομένου ότι τον έβλεπε 
σε μεγάλες συγκεντρώσεις, χωρίς 
κανένα μέτρο κοινωνικής αποστα
σιοποίησης ή μάσκες. Απαντώντας 
ο Αμερικανός πρόεδρος αποκάλε
σε «καταστροφή» τον Φάουτσι, 
ο οποίος «είναι εδώ 500 χρόνια», 
όπως χαρακτηριστικά είπε. «Αν τον 
είχα ακούσει, θα είχαμε 500.000 
νεκρούς», κατέληξε.

Τέλος, μελέτη του καθηγητή 
Γιάννη Ιωαννίδη της Ιατρικής Σχο
λής του Πανεπιστημίου Στάνφορντ 
διαπιστώνει ότι σε κάθε 1.000 αν
θρώπους στον κόσμο που προ
σβάλλονται από κορωνοϊό, πεθαί
νουν περίπου οι δύο, ενώ σε άτομα 
έως 70 ετών η αναλογία είναι πολύ 
μικρότερη. Ετσι, η διάμεση θνη
τότητα είναι 0,23% στον γενικό 
πληθυσμό και 0,05% στα άτομα 
κάτω των 70 ετών. Ο Γ. Ιωαννίδης 
υποστηρίζει ότι η πραγματική μέ
ση θνητότητα της COVID-19 στις 
περισσότερες χώρες πιθανότατα 
είναι κάτω από 0,20%.
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1  «Εργασιακός μεσαίωνας στο Δαφνί»
Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

Επιφάνεια: 212.47 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Εργασιακό$ psddiuwos did Δΰφνί»
Σε πολύ σοβαρές καταγγελίες για κατάφω
ρη παραβίαση των εργασιακών δικαιωμά
των των εργαζομένων στην καθαριότητα του 
νοσοκομείου «Ψυχιατρικού Νοσοκομείου 
Αττικής - ΨΝΑ» στο Δαφνί, προχώρησε ο Σύλ
λογος Εργαζομένων και η Πανελλήνια Ομο
σπονδία Εργαζομένων στα Δημόσια Νοσοκο
μεία (ΠΟΕΔΗΝ).

«Ενώ το Νοσοκομείο πληρώνει αδρά για τις 
εργασίες καθαρισμού (στις οποίες περιλαμβά
νονται οι πλήρεις αποδοχές και οι εισφορές 
των εργαζομένων για βαρέα και ανθυγιεινή 
εργασία), η εργολαβική εταιρεία ανενόχλητη 
συνεχίζει να παρανομεί μη καταβάλλοντας 
τις νόμιμες αποδοχές και εισφορές. Για εξάω- 
ρη/εξαήμερη εβδομαδιαία απασχόληση κατα
βάλλει στις καθαρίστριες μηνιαία 330,00€ - 
350,00€, υποχρεώνοντας τις εργαζόμενες να 
υπογράφουν μηνιαίες εξοφλητικές αποδεί

ξεις, με σημαντικά υψηλότερα ποσά από αυτά 
που πραγματικά τους καταβάλλονται», ανα
φέρουν οι εργαζόμενοι. «Ο εργολάβος δεν 
αποδίδει εισφορές για βαριά και ανθυγιεινή 
εργασία, δεν λαμβάνει υπ’ όψιν του προϋπη

ρεσίες, δεν καταβάλλει οικογενειακά επιδό
ματα, δεν αποζημιώνει για εργασία Κυριακών 
και Αργιών, δεν χορηγεί στο σύνολό της την 
προβλεπόμενη κανονική άδεια κ.λπ. Απαιτεί 
οι εργαζόμενες κάθε μήνα να προσέρχονται 
στην έδρα της εταιρείας, να υπογράφουν σε 
λευκά χαρτιά ή σε χαρτιά που τους αποκρύ
πτουν το περιεχόμενό τους, τα οποία δεν τους 
επιτρέπουν ούτε να τα βλέπουν, ούτε να λαμ
βάνουν αντίγραφα. Οι ενέργειες αυτές επιφέ
ρουν βλαπτικές μεταβολές των συμβάσεων 
εργασίας και γίνονται σε βάρος των εργασια
κών τους δικαιωμάτων. Επισημαίνουμε ότι η 
εταιρεία είναι υποχρεωμένη να καταβάλλει το 
σύνολο των αποδοχών τους μέσω τραπέζης, 
σύμφωνα με την ισχύουσα νομοθεσία, απο
κλειστικά σε λογαριασμούς πληρωμών των 
δικαιούχων μισθωτών».

Σύλλογος Εργαζομένων - ΠΟΕΔΗΝ
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1  «“Τζάνειο”: Προτιμάς να πεθάνεις πάρα να πας
εκεί…»

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

20-10-2020

Επιφάνεια: 227.09 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«“Τζάνειο”: ilponpas να πεθάνεκ 
πάρα να nas εκεί...»

«Σάββατο, 17/10, με λοίμωξη 
στο έντερο μου έκαναν εισαγωγή 
στην Παθολογική (επειδή δεν είχαν 
γαστρεντερολόγο) και pas έβαλαν 
σαν τα ποντίκια σε μια αίθουσα 
του 5ου ορόφου μαζί με ακόμα 9 
ηλικιωμένοι και ακόμη 10 συνοδούς 
25 τετραγωνικά θάλαμο$, 20 άτομα!

Σε εμένα έκαναν rapid-test, otn μητέρα και τη γυναί
κα μου όχι, όπως επίσης και στους 9 ασθενείς αλλά όχι 
στους συνοδούς τους! Δηλαδή σε 20 άτομα στον θάλα
μο μόνο οι 10 είχαμε ελεγχθεί... και είχαν μάσκες κατε- 
βασμένες οι πιο πολλοί! Όλοι μπαινοβγαίνουν χωρίς 
κανέναν απολύτως έλεγχο! Όταν τόλμησα να κάνω 
παράπονο για το στοίβαγμα στον θάλαμο, μου είπε η 
γιατρός: «Τι θέλετε κύριέ μου; Δεν είναι ξενοδοχείο εδώ, 
νοσοκομείο είναι»! Τα άκουσα κιόλας! Αυτό ήταν... Υπέ
γραψα φυσικά και με άφησαν να βγω! Ας πεθάνω με 
ηρεμία σε ένα ιδιωτικό ή στο σπιτάκι μου...Όχι σε έναν 
θάλαμο ετοιμοθάνατων! Αυτή είναι η δημόσια υγεία 
κύριοι εν έτει 2020! Να τη χαίρεστε! Ακατάλληλοι!»

Αναγνώστης
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1  «Τρέχει» η Pfizer για το εμβόλιο
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

Επιφάνεια: 921.11 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΟΡΟΝΟΙΟΣ: ΞΕΚΙΝΗΣΕ ΤΗΝ ΠΑΡΑΓΩΓΗ ΤΟΥ ΣΕ ΕΡΓΟΣΤΑΣΙΟ ΚΑΙ ΠΕΡΙΜΕΝΕΙ ΔΟΚΙΜΕΣ ΚΑΙ ΕΓΚΡΙΣΗ

«Τρέχει» η Pfizer για το εμβόλιο

Η Pfizer 
έδωσε στη 
δημοσιότητα 
βίντεο μέσα 
από το 
εργοστάσιο 
παραγωγής 
του εμβολίου 
στο Βέλγιο.

Ρωσο-βρετανικός 
πόλεμος έχει ξεσπάσει 

για το εμβόλιο της 
Οξφόρδης. «Μου 

αρέσει το εμβόλιο 
του μεγαλοπόδαρου», 

γράφει η λεζάντα 
σε μία από τις 

φωτογραφίες που 
κυκλοφορούν στα 

ρωσικά μέσα 
κοινωνικής δικτύωσης 

και χλευάζουν τον 
Βρετανό πρωθυπουργό 

Μπόρις Τζόνσον.

1—'Γ4-

1 -- $1 1

IrA
if*

► ► ΣΥΝΑΓΕΡΜΟΣ ΣΤΗΝ ΕΥΡΩΠΗ

Καραντίνα 17 ημερών στην 
Ουαλία, νέα μέτρα στην Ιταλία

Π
ρόσω ολοταχώς για τη μα
ζική διάθεση εμβολίων κατά 
του κορονοϊού προχωρά η 
εταιρία Pfizer, δίνοντας ελπίδα σε 

όσους αναμένουν το πολυπόθητο 
σκεύασμα μετά τα πισωγυρίσματα 
της AstraZeneca και της Johnson & 
Johnson που ανέστειλαν τις κλινικές 
δοκιμές των υποψήφιων εμβολίων 
τους λόγω παρενεργείων που εμφά
νισαν οι εθελοντές.

Η αμερικανική Pfizer ξεκίνησε τη 
μαζική παραγωγή δόσεων του εμβο
λίου σε εργοστάσιο στο Βέλγιο, με 
στόχο να διατεθούν με τη μεγαλύτερη 
δυνατή ταχύτητα σε όλο τον κόσμο, 
εφόσον οι κλινικές δοκιμές αποδει- 
χθούν επιτυχημένες και οι Αρχές 
των χωρών δώσουν έγκριση για την 
κυκλοφορία του. Η εταιρία έδωσε 
στη δημοσιότητα βίντεο μέσα από το 
εργοστάσιο παραγωγής, εικόνες που 
δημιουργούν ελπίδες για την άμεση 
«αναχαίτιση» της πανδημίας.

ΤΟΝ ΝΟΕΜΒΡΙΟ
Η φαρμακοβιομηχανία 
θα ζητήσει επείγουσα 

έγκριση για to εμβόλιο 
από tis αμερικανικέδ αρχέδ 

την τρίτη εβδομάδα του 
Νοεμβρίου και θέλει να έχει 

έτοιμεβ 100 εκατομμύρια 
δόσεις έως το τέλος 

του έτους

Η φαρμακοβιομηχανία προσανατο
λίζεται στην παραγωγή 100 εκατομ
μυρίων δόσεων έως το τέλος τους 
έτους και για το 2021 εξετάζει την 
παραγωγή 1,3 δισεκατομμυρίου δό
σεων, ενώ κάθε ασθενής θα χρειάζε
ται δύο δόσεις του εμβολίου. Η Pfizer 
αναπτύσσει εμβόλιο σε συνεργασία 
με τη γερμανική BioNTech και επί του 
παρόντος πραγματοποιεί κλινικές δο
κιμές «Φάσης 3» σε 44.000 ανθρώ
πους. Οπως είπαν οι ιθύνοντες της 
εταιρίας, αν όλα εξελιχθούν ομαλά 
κατά τη διάρκεια των κλινικών δοκι
μών, θα ζητήσουν επείγουσα έγκριση 
για το εμβόλιο από τις αμερικανικές 
αρχές την τρίτη εβδομάδα του Νοεμ
βρίου. Παρ’ όλα αυτά, το εμβόλιο θα 
πρέπει να αποδειχθεί αποτελεσματι
κό -αναμένονται τα πρώτα αποτελέ-

D ΑΘΗΝΑ ΣΟΥΤΖΟΥ
asoutzou@e-typos.com

σματα στο τέλος του μήνα-, ενώ η 
αμερικανική Υπηρεσία Φαρμάκων και 
Τροφίμων (FDA) απαιτεί τα δεδομένα 
τουλάχιστον δύο μηνών για να δώσει 
το «πράσινο φως». Αν η εταιρία τηρή
σει το επιστημονικό χρονοδιάγραμμα 
για την παραγωγή εμβολίου και δεν 
καταγραφούν παρενέργειες στις κλι
νικές δοκιμές, θα είναι η πρώτη με 
εμβόλιο που θα φέρει κανονιστική 
έγκριση (από τον FDA) για χρήση 
διεθνώς, καθώς το ρωσικό και το κι
νεζικό εμβόλιο έχουν άδεια μόνο για 
εγχώρια χρήση.

«Πόλεμος»
Ο ανταγωνισμός είναι σφοδρός και 
όπως φαίνεται οι φαρμακοβιομηχα
νίες δεν έχουν να αντιμετωπίσουν 
μόνο τις προκλήσεις από τις εν εξε
λίξει κλινικές δοκιμές αλλά και τις 
πολιτικές σκοπιμότητες. Ενδεικτικός 
είναι ο ρωσο-βρετανικός «πόλεμος» 
που έχει ξεσπάσει με αφορμή την «εκ
στρατεία» δυσφήμησης του εμβολίου 
της Οξφόρδης, μετά τις καταγγελίες 
ότι τα ρωσικά μέσα κοινωνικής δι
κτύωσης βρίθουν αναρτήσεων στις 
οποίες το βασικό μήνυμα είναι ότι 
«το εμβόλιο της Οξφόρδης θα σας 
μετατρέψει σε μαϊμούδες».

Σύμφωνα με τον βρετανικό Τύπο, 
οι εμπνευστές της καμπάνιας βασί
στηκαν στο γεγονός ότι η Οξφόρδη 
έχει χρησιμοποιήσει ως βάση για το 
εμβόλιό της το γενετικό υλικό του ιού 
του κοινού κρυολογήματος που πλήτ
τει τους πιθήκους. Μάλιστα, μία από 
τις εικόνες που κυκλοφορεί δείχνει 
τον «εμβολιασμένο» Βρετανό πρω
θυπουργό, Μπόρις Τζόνσον, ο οποί
ος έχει μεταμορφωθεί σε γέτι, με τη 
λεζάντα να αναφέρει: «Μου αρέσει 
το εμβόλιο του μεγαλοπόδαρου». FI 
εφημερίδα «Times» ανέφερε σε άρ
θρο της ότι η Ρωσία παραπληροφό
ρησε σχετικά με το εμβόλιο, κυρίως 
τις χώρες στις οποίες η ίδια θα ήθελε 
να πουλήσει τα δικά της εμβόλια. FI 
ρωσική πρεσβεία στο ΕΙνωμένο βασί
λειο δήλωσε πως τέτοιες αναφορές 
στον βρετανικό Τύπο κατά της Ρωσί
ας στοχεύουν στη δυσφήμηση των 
προσπαθειών της στην καταπολέμηση 
της πανδημίας. ■

ΜΕ ΤΑΧΕΙΣ ρυθμούς κινούνται 
οι χώρες σε όλη την Ευρώπη, 
επιβάλλοντας αυστηρότερους 
περιορισμούς για να αποφύ
γουν ανεξέλεγκτη εξάπλωση 
του κορονοϊού και ταυτόχρονα 
να μην οδηγηθούν σε πλήρες 
λοκντάουν.

«Σύντομο και αυστηρό» χα
ρακτήρισαν οι τοπικές αρχές 
της Ουαλίας το διάστημα των 
17 ημερών που θα διαρκέσει η 
νέα καραντίνα ώστε να περιορι
στεί η μετάδοση του κορονοϊού. 
Ο πρωθυπουργός της Ουαλίας, 
Μαρκ Ντρέικφορντ, ανακοίνωσε 
τα νέα μέτρα, σημειώνοντας πως 
από την Παρασκευή οι πολίτες 
θα πρέπει να αυτοπεριοριστούν 
κατ’ οίκον και να βγαίνουν 
μόνο σε περίπτωση αγοράς ει
δών πρώτης ανάγκης, άθλησης 
σε εξωτερικό χώρο και εφόσον 
πρέπει να πάνε στη δουλειά τους 
που ανήκει σε επάγγελμα «πρώ

της γραμμής». Μόνο οι μαθητές 
του Δημοτικού και των τελευ
ταίων τάξεων του Λυκείου θα 
παρακολουθούν τα μαθήματα 
διά ζώσης.

FI Ιταλία ανακοίνωσε νέα μέ
τρα την Κυριακή με υποχρεωτική 
τηλεργασία και αυστηρούς περι
ορισμούς στη νυχτερινή διασκέ
δαση των Ιταλών, την ώρα που 
οι πολίτες σε εννιά πόλεις της 
Γαλλίας... συνηθίζουν τη νυχτε
ρινή απαγόρευση κυκλοφορίας 
που επέβαλε η γαλλική κυβέρνη
ση την προηγούμενη εβδομάδα. 
Η Τσεχία καταγράφει το μεγαλύ
τερο ποσοστό κρουσμάτων (ανά 
100.000 κατοίκους) στην ήπειρο 
τις τελευταίες 14 ημέρες και εξε
τάζει το ενδεχόμενο να μπει σε 
ολική καραντίνα. Από χθες σχο
λεία, καταστήματα εστίασης και 
χώροι θεάματος και ψυχαγωγίας 
θα μείνουν κλειστά, καθώς οι ει
δικοί περιμένουν να δουν αν θα

αποδώσουν. F1 χώρα κατέγρα
ψε τον Οκτώβριο περισσότερα 
θύματα κορονοϊού απ’ ό,τι τους 
προηγούμενους οχτώ μήνες, ενώ 
μόνο την Παρασκευή επιβεβαίω
σε Π .100 κρούσματα.

Το Βέλγιο βρίσκεται αντιμέ
τωπο με ένα «τσουνάμι κρου
σμάτων», όπως προειδοποίησε 
ο υπουργός Υγείας. Ο Φρανκ 
Βαντενμπρούκε τόνισε πως η 
κατάσταση στις Βρυξέλλες και 
στα νότια της χώρας είναι «η 
πιο επικίνδυνη σε ολόκληρη 
την Ευρώπη». Στη χώρα έχει ήδη 
επιβληθεί νυχτερινή απαγόρευ
ση κυκλοφορίας (24.00-05.00) 
και απαγόρευση κατανάλωσης 
αλκοόλ μετά τις 8 το βράδυ. Ο 
Βέλγος πρωθυπουργός Αλεξά- 
ντερ ντε Κρου σε δραματικούς 
τόνους υποστήριξε ότι «η κατά
σταση είναι χειρότερη από τον 
Μάρτιο που είχε επιβληθεί ολικό 
λοκντάουν».

► ► ΓΑΛΛΙΑ

Σε καραντίνα η Μπριζίτ Μακράν
ΑΠΟΥΣΑ από την αυριανή, εθνική εκδήλωση, που αποφασίστηκε να διεξαχθεί 
στη Σορβόννη προς τιμήν του δολοφονημένου καθηγητή Σαμουέλ Πατί θα 
είναι η Πρώτη Κυρία, Μπριζίτ Μακράν, καθώς κρίθηκε από τους γιατρούς 
της σκόπιμο να τεθεί σε προληπτική καραντίνα μιας εβδομάδας. FI σύζυγος 
του Εμανουέλ Μακράν είχε στις 15 Οκτωβρίου επαφή με ένα πρόσωπο που 
διαγνώστηκε χθες θετικό στην Covid-19, χωρίς η ίδια να έχει συμπτώματα.
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1  Εγκαίνια σε κρεβάτια ΜΕΘ με ...δανεικό προσωπικό
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,19 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

Επιφάνεια: 494.04 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ - ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ 
«ΣΩΤΗΡΙΑ»

Εγκαίνια σε κρεβάτια 
ΜΕΘ με ...δανεικό 

προσωπικό
ΚΚΕ: Αντί για μπαλώματα, τώρα 

μονιμοποίηση των συμβασιούχων, 
προσλήψεις υγειονομικών

ΣΕΛ. 19
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1  Εγκαίνια σε κρεβάτια ΜΕΘ με ...δανεικό προσωπικό
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,19 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ - ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ «ΣΩΤΗΡΙΑ»

Εγκαίνια σε κρεβάτια ΜΕΘ 
με ...δανεικό προσωπικό

Ε
γκαίνια σε νέες κλί
νες ΜΕΘ ...άδειες από 
εξειδικευμένους για
τρούς και νοσηλευ
τές έκανε χτες η κυβέρνη
ση στο Νοσοκομείο «Σωτη

ρία». Πρόκειται για τα πολυ
διαφημισμένα εδώ και πέ
ντε μήνες κρεβάτια, δωρεά 
της Βουλής, που ακόμα και 
σήμερα δεν έχουν τεθεί σε 
λειτουργία, καθώς δεν έχει 
προσληφθεί το απαιτούμε- 
νο μόνιμο προσωπικό.

Στα εγκαίνια, ο πρωθυ
πουργός Κυρ. Μητσοτάκης 
απογείωσε και πάλι την ατο
μική ευθύνη, λέγοντας ότι ............................... ’ ’" " 1
«αν δεν προσέξουμε όλοι, το
σύστημα Υγείας θα δεχτεί μεγαλύτερες πιέσεις», ενώ παρουσίασε τα κρεβάτια 
ΜΕΘ που προστίθενται - ελάχιστα σε σχέση με τις ανάγκες, και χωρίς το απαι- 
τούμενο προσωπικό - ως «μια μεγάλη ανακούφιση για όλους μας». Αντίστοιχα, 
ο υπουργός Υγείας Β. Κικίλιας επανέφερε το αφήγημα της «ενίσχυσης του Ε
ΣΥ με 6.500 προσωπικό», συμβασιούχους με ημερομηνία λήξης οι οποίοι δεν α
ντικαθιστούν καν τις συνταξιοδοτήσεις των τελευταίων χρόνων.

Το επόμενο διάστημα αναμένεται να λειτουργήσουν μόλις τα 12 από τα 50 νέα 
κρεβάτια ΜΕΘ στο νοσοκομείο, για τη στελέχωση των οποίων μάλιστα η κυβέρ
νηση καταφεύγει σε αναγκαστικές μετακινήσεις γιατρών από άλλα, εξίσου 
υποστελεχωμένα νοσοκομεία της Αττικής, γεγονός που κατήγγειλε άμεσα η 
Ομοσπονδία Νοσοκομειακών Γιατρών (ΟΕΝΓΕ), επισημαίνοντας: «Η ασφαλής 
λειτουργία των κρεβατιών ΜΕΘ απαιτεί κατάλληλο αριθμό εξειδικευμένου ια
τρικού και νοσηλευτικού προσωπικού. Η Εντατικολογία είναι εξειδίκευση και η 
εκπαίδευση διαρκεί 2 χρόνια και όχι 3 μήνες. Πολύ περισσότερο, δεν διαρκεί 
μόνο... 2 ώρες (!) όπως επιχειρήθηκε να γίνει με "ταχύρρυθμα σεμινάρια". Η κυ
βέρνηση είχε όλο το χρόνο να προσλάβει τον αναγκαίο αριθμό μόνιμου εξειδι- 
κευμένου ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού για να στελεχωθούν τα κρε
βάτια ΜΕΘ (...) αλλά σταθερά προσηλωμένη στη λογική "κόστους - οφέλους" 
υπεραμύνεται της πολιτικής των μετακινήσεων».

Να γίνουν όλες οι απαιτούμενες προσλήψεις 
για την κάλυψη των αναγκών

«Η πανδημία ανέδειξε πόση ανάγκη υπάρχει να έχουμε καλά και εξοπλισμέ
να νοσοκομεία, με υποδομές, με ιατρικό και νοσηλευτικό δυναμικό. Αρα, η δη
μόσια και δωρεάν Υγεία είναι ανάγκη. Οι σημερινές 50 νέες ΜΕΘ - δωρεά της 
Βουλής - είναι μια μικρή ανάσα, αλλά για να ολοκληρωθεί χρειάζονται άμεσα 
τουλάχιστον 200 νοσηλευτές για τους θαλάμους, και βεβαίως ιατρικό δυναμι
κό. Σήμερα το ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό δίνει όλες του τις δυνάμεις, 
αλλά δεν αρκούν. Χρειάζεται ενίσχυση σε ιατρικό προσωπικό και εξοπλισμό. Τα 
δημόσια κρεβάτια ΜΕΘχρειάζεται να φτάσουν στις 3.500, όπως προβλέπεται», 
δήλωσε κατά τη διάρκεια της χτεσινής εκδήλωσης στο «Σωτηρία» η εκπρόσω
πος και βουλευτής του ΚΚΕ, Διαμάντω Μανωλάκου.

Οσο για τους εκπροσώπους των ΣΥΡΙΖΑ και ΚΙΝΑΛ (ΠΑΣΟΚ), επιχείρησαν να

ΚΟΜΜΟΥΝΙΣΤΙΚΟ ΚΟΜΜΑ ΕΛΛΑΔΑΣ

Αντί για μπαλώματα, μονιμοποίηση 
τώρα των συμβασιούχων, 
προσλήψεις υγειονομικών
Σχόλιο του Γραφείου Τύπου της ΚΕ

Σε σχόλιό του για την παρέμβαση του πρωθυπουργού στα ε
γκαίνια κλινών ΜΕΘ στο Νοσοκομείο «Σωτηρία», το Γραφείο Τύ
που της ΚΕ του ΚΚΕ τονίζει:

«Οι νέες ΜΕΘ για να λειτουργήσουν, εκτός από κτίρια, κρε
βάτια και μηχανήματα, χρειάζονται και εξειδικευμένο ιατρικό και 
νοσηλευτικό προσωπικό, το οποίο δεν καλύπτεται ούτε με συμ
βασιούχους ούτε με ανακύκλωση προσωπικού και μεταφορά του 
από το ένα νοσοκομείο στο άλλο. Γι’ αυτό και η κυβέρνηση αντί 

για μπαλώματα, τώρα να μονιμοποιήσει τους συμβασιούχους και να προσλά- 
βει το απαραίτητο υγειονομικό προσωπικό».

κρύψουν πίσω από τις γνωστές υποκριτικές κορόνες για την «αξία των ΜΕΘ» 
τις ευθύνες όλων των κυβερνήσεων ΝΔ - ΣΥΡίΖΑ - ΠΑΣΟΚ για τις δημόσιες 
κλίνες ΜΕΘ που διατηρούσαν κλειστές επί 15 χρόνια λόγω έλλειψης προσω
πικού, συνολικά για τις τεράστιες ελλείψεις και σε αυτόν τον κρίσιμο για την υ
γεία του λαού τομέα.

Παραμύθι για.....ευνοημένους» εργαζόμενους
και ασθενείς στο «Σωτηρία»

Στο ίδιο μήκος κύματος, όπως επισημαίνει η «Ταξική Αγωνιστική Συσπείρω
ση» Εργαζομένων στο «Σωτηρία», «κυβέρνηση και διοίκηση προσπαθούν να 
πείσουνότι το "Σωτηρία" είναι “ευνοημένο", η προβολή μάς κάνει καλό, και ως 
εκ τούτου σε εμάς να έρχεται προσωπικό».

«Κανείς εργαζόμενος δεν έχει κάτι να κερδίσει από την πολιτική της υπο- 
στελέχωσης και των υποχρεωτικών μετακινήσεων», ξεκαθαρίζει και σημειώνει:
• Το νοσοκομείο εξακολουθεί να έχει 79 κενές θέσεις γιατρών (30 πνευμο- 
νολόγοι και 9 παθολόγοι ανάμεσά τους). Οι επικουρικές προσλήψεις του προη
γούμενου διαστήματος δεν ξεπερνούν τις 20. Οι γιατροί του νοσοκομείου εξα
κολουθούν να παλεύουν για να βγάλουν προγράμματα εφημεριών, με αποτέ
λεσμα πολλοί να υπερβαίνουν το απαράδεκτο όριο των 7 εφημεριών το μήνα. 
Στην τελευταία προκήρυξη (9/20) προβλέπονται ένας μόνο πνευμονολόγος και 
ένας παθολόγος για το «Σωτηρία».
• Ολόκληρες εφημερίες για το προσωπικό συνεχίζουν να βγαίνουν με μόλις 
μία απλή χειρουργική μάσκα για κάθε εργαζόμενο.
• Λόγω κορονοϊού έχουν πάψει να λειτουργούν οι μισές πνευμονολογικές 
κλινικές του νοσοκομείου, οδηγώντας αναπόφευκτα τους ασθενείς στον ιδι
ωτικό τομέα.
• Στο Τμήμα Μελέτης Υπνου, οι μελέτες χαρακτηρίστηκαν «μη επείγουσες ε
ξετάσεις, που μπορούν να αναβληθούν επ’ αόριστον>λ
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1  Κινητοποιήσεις για την υγεία και τα δικαιώματα του
λαού

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 18 Ημερομηνία
έκδοσης:

20-10-2020

Επιφάνεια: 273.54 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΝΔΙΚΑΤΑ - ΣΩΜΑΤΕΙΑ - ΦΟΡΕΙΣ

Κινητοποιήσεις για την υγεία 
και τα δικαιώματα του λαού
Συγκεντρώσεις, πικετοφορίες και άλλες παρεμβάσεις 
πραγματοποιούν σε συνοικίες της Αττικής και αλλού

Σ
υγκεντρώσεις διαμαρτυρίας και διεκδίκησης, εξορ
μήσεις και πικετοφορίες ενημέρωσης, καθώς και 
άλλες πρωτοβουλίες, αναλαμβάνουν σωματεία και 
φορείς σε συνοικίες της Αττικής, για την υπεράσπι
ση της υγείας και των δικαιωμάτων του λαού.

Πιο συγκεκριμένα, σήμερα, Τρίτη, στις 6.30 μ.μ. στην 
πλατεία Ελευθερίας του Κορυδαλλού θα πραγματο
ποιηθεί πικετοφορία ενημέρωσης για τη συγκέντρωση 
που οργανώνουν σωματεία και φορείς από τη Νίκαια, 
Ρέντη και Πειραιά, αύριο Τετάρτη 21 Οκτώβρη, στις 8 
π.μ. στο Κρατικό Νοσοκομείο της Νίκαιας. Ανάλογη πι
κετοφορία έγινε και το Σάββατο, στην πλατεία Δαβάκη 
(Περιβολάκι) στη Νίκαια.

Στο Μενίδι, σωματεία, σύλλογοι γονέων και πολιτιστι
κοί σύλλογοι διοργανώνουν συγκέντρωση επίσης αύριο 
Τετάρτη 21 Οκτώβρη, στις 7 μ.μ. στην κεντρική πλατεία 
της πόλης. Μια πρωτοβουλία, με σύνθημα «Παίρνουμε 
την υπόθεση στα χέρια μας! Υπερασπιζόμαστε την υ
γεία, τα δικαιώματα και τη ζωή μας», που αποφασίστη- 
κε μετά από σύσκεψη που πραγματοποιήθηκε την πε
ρασμένη Τετάρτη.

Στο επίκεντρο των κινητοποιήσεων βρίσκονται τα πο
λύ σοβαρά προβλήματα που αντιμετωπίζουν ο λαός και η 
νεολαία, τα οποία διογκώνονται με ευθύνη κυβέρνησης 
και τοπικών αρχών σε συνθήκες πανδημίας. Τα σωμα
τεία και οι φορείς που συντονίζουν τη δράση τους προ
βάλλουν διεκδικήσεις για τα νοσοκομεία και τις άλλες 
δομές Υγείας, τα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς, τα σχο

λεία και τις άλλες δομές Εκπαίδευσης, τους χώρους 
δουλειάς, όπως άμεσα μέτρα προστασίας, δωρεάν μα
ζικά και επαναλαμβανόμενα τεστ για τον κορονοϊό, προ
σλήψεις μόνιμου προσωπικού σε σχολεία, νοσοκομεία, 
Κέντρα Υγείας κ.ά.

Τέλος, σωματεία και φορείς της Αρκαδίας καλούν 
σε συγκέντρωση στην Τρίπολη, σήμερα, Τρίτη 20/10, 
στις 6 μ.μ. στην πλατεία Πετρινού, απαιτώντας τη στε- 
λέχωση του Παναρκαδικού Νοσοκομείου και του Κέ
ντρου Υγείας Τρίπολης. Σε περίπτωση κακοκαιρίας, η 
συγκέντρωση θα μεταφερθεί στο αμφιθέατρο του Πο
λιτιστικού Κέντρου.



15;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Απαράδεκτη τροπολογία για υποχρεωτικές
μετακινήσεις στη ΓΓΠΠ

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 19 Ημερομηνία
έκδοσης:

20-10-2020

Επιφάνεια: 130.18 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Απαράδεκτη 
τροπολογία 
για υποχρεωτικές 
μετακινήσεις στη ΓΓΠΠ

Να αποσυρθεί η απαράδεκτη τροπολογία 
για υποχρεωτικές μετακινήσεις 4 μηνών 
υγειονομικού προσωπικού νοσοκομείων 
και Κέντρων Υγείας στη Γενική Γραμμα
τεία Πολιτικής Προστασίας (ΓΓΠΠ) απαι
τούν τα Σωματεία Εργαζομένων στο «θρι- 
άσιο» Νοσοκομείο και στο ΠΑΓΝΗ, ζητώ
ντας να ενισχυθούν οι δημόσιες μονάδες 
Υγείας με πρόσληψη μόνιμου προσωπικού 
με επείγουσες διαδικασίες και να μονιμο
ποιηθούν οι εργαζόμενοι με ελαστικές ερ
γασιακές σχέσεις.

Η συγκεκριμένη τροπολογία τροποποι
εί προς το χειρότερο το υφιστάμενο άρ
θρο 28 του Ν. 4708/2020, που προέβλεπε 
υποχρεωτικές μετακινήσεις (1 μηνός) υγει
ονομικού προσωπικού νοσοκομείων και Κέ
ντρων Υγείας στα σημεία εισόδου της χώ
ρας, για στελέχωση κλιμακίων του ΕΟΔΥ 
και της ΓΓΠΠ. Ερχεται να συμπληρώσει τις 
εξίσου απαράδεκτες υποχρεωτικές μετα
κινήσεις υγειονομικών από νοσοκομείο σε 
νοσοκομείο για την πρόχειρη κάλυψη κε
νών, δημιουργώντας αντίστοιχα κενά στα υ
ποστελεχωμένα νοσοκομεία προέλευσης.

«Αντί για την επείγουσα ουσιαστική ενί
σχυση των δημόσιων μονάδων Υγείας με 
προσωπικό, για την κάλυψη των περισσό
τερων από 25.000 κενών οργανικών θέσε
ων, ενώ οι ανάγκες είναι πολύ μεγαλύτερες, 
η κυβέρνηση με τη νέα τροπολογία ανοίγει 
το δρόμο για την παραπέρα αποδυνάμωσή 
τους, τη στιγμή που τα νοσοκομεία και Κέ
ντρα Υγείας αδυνατούν να ανταποκριθούν 
στις αυξημένες ανάγκες αντιμετώπισης της 
εξάπλωσης της επιδημίας», υπογραμμίζουν 
τα Σωματεία.

Και απαιτούν: Να αποσυρθεί η απαράδε
κτη τροπολογία. Να προσληφθούν όλοι οι 
γιατροί που συμμετέχουν στις κρίσεις για 
τις προκηρυχθείσες θέσεις, με προτεραι
ότητα σε ειδικότητες όπως εντατικολόγοι, 
πνευμονολόγοι, παθολόγοι, αναισθησιο- 
λόγοι, καρδιολόγοι κ.λπ. Αμεση πρόσληψη 
μόνιμου προσωπικού. Να μην απολυθεί κα
νένας εργαζόμενος, να μονιμοποιηθούν ό
λοι όσοι δουλεύουν με ελαστικές εργασι
ακές σχέσεις.
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1  50 νέες ΜΕΘ αλλά καμία πρόσληψη εντατικολόγου
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

Επιφάνεια: 562.7 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

50 νέεβ ΜΕΘ 
αλλά καμία 
πρόσληψη 

ενταηκολόγου
■ Τι είπε ο πρωθυπουργόε σια εγκαίνια 

κλινών στο Νοσοκομείο «Σωτηρία», 
που στήθηκαν έπειτα από δωρεά της Βουλήε

ία εγκαίνια των 50 νέ
ων κλινών Μονάδων 
Εντατικής Θεραπείας 
(ΜΕΘ) που κατασκευ- 
άοτηκαν σε έναν νέο 

χώρο του Γενικού Νοσοκομείου 
Θώρακος και Νοσημάτων «Σω
τηρία» παρέστη χθες ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης. Το έργο, το οποίο 
ολοκληρώθηκε και εξοπλίστηκε 
εντός δύο μηνών αποτελεί δω
ρεά της Βουλής των Ελλήνων.

Σε συνομιλία που είχε με τους 
γιατρούς και τους νοσηλευτές, ο 
πρωθυπουργός είπε «ένα μεγάλο 
ευχαριστώ σε όλους τους εργαζο
μένους» για τον καθημερινό αγώ
να που δίνουν και για την προσφο
ρά τους στον συνάνθρωπο, τονίζο
ντας ότι σε κάθε βήμα θα στέκε
ται δίπλα τους. Μετά τον αγιασμό 
ο κ. Μητσοτάκης επισκέφθηκε τις 
εγκαταστάσεις, απ’ όπου ανέφερε 
προς τους εργαζομένους: «Δίνετε 
24 ώρες το 24ωρο τη μάχη με τον 
θάνατο και δεν νομίζω ότι υπάρ
χει μεγαλύτερη ικανοποίηση από 
το να σώζετε ανθρώπινες ζωές, 
όπως το κάνετε κάθε μέρα». Πρό- 
σθεσε δε ότι η συνολική αναβάθμι
ση του Συστήματος Υγείας θα συν
δυαστεί με «προσλήψεις όσες και 
όπου χρειάζονται», δίνοντας έμ
φαση «πρωτίστως στο νοσηλευτι
κό προσωπικό, γιατί ξέρουμε πού 
υπάρχουν αδυναμίες».

Με αφορμή τα εγκαίνια, ο 
Κυριάκος Μητσοτάκης σημείω
σε πως «είναι σημαντικό ότι επέ- 
λεξε και ο Παγκόσμιος Οργανι
σμός Υγείας να φέρει το ευρωπα
ϊκό του γραφείο για την ποιότη
τα της περίθαλψης στην Ελλάδα. 
Αυτό μας κάνει περήφανους και 
θεωρώ ότι θα αναβαθμίσει πάρα 
πολύ την ποιότητα της δουλειάς 
μας». Χαρακτήρισε το έργο «μόνι
μη παρακαταθήκη για το Σύστη
μα Υγείας, η οποία θα μας συνο
δεύει και όταν θα έχουμε τελειώ
σει με τον Covid» και πρόσθεσε: 
«Δεν είναι, εξάλλου, τα μόνα κρε

βάτια Εντατικής τα οποία ετοιμά
ζει το υπουργείο. Με τη συνδρομή 
και του Ιδρύματος “Σταύρος Νιάρ- 
χος” ετοιμάζονται πολλά κρεβά
τια σε πολλά νοσοκομεία, ενώ και 
άλλοι δωρητές έχουν σπεύσει να 
ενισχύσουν το Εθνικό Σύστημα 
Υγείας. Αλλά, βέβαια, οι επόμενοι 
μήνες θα είναι κρίσιμοι και γνωρί
ζουμε πολύ καλά ότι εάν δεν προ
σέξουμε όλοι, το Σύστημα Υγείας 
θα δεχτεί μεγαλύτερες πιέσεις».

Ποιοι παρευρέθησαν
Παρόντες στην τελετή και στον 
αγιασμό ήταν ο πρόεδρος της Βου
λής Κώστας Τοσούλας, η πρόεδρος 
του Κινήματος Αλλαγής Φώφη 
Γεννηματά, ο δ' αντιπρόεδρος της 
Βουλής και βουλευτής του ΣΥΡΙ- 
ΖΑ Δημήτρης Βίτσας, η βουλευτής 
του ΚΚΕ Διαμάντω Μανωλάκου και 
ο βουλευτής της Ελληνικής Λύσης 
Βασίλης Βιλιάρδος.

Αξίζει πάντως να σημειω
θεί ότι για τις νέες ΜΕΘ δεν προ- 
σελήφθη κανείς εντατικολόγος. 
Αποσπάστηκαν γιατροί άλλων ει
δικοτήτων από άλλα νοσηλευτικά 
ιδρύματα, αφήνοντας τις οργανι
κές θέσεις τους στα νοσοκομεία 
όπου εργάζονταν για να επανδρώ
σουν τις νέες ΜΕΘ.

Εξοπλισμός των νέων κλινών ΜΕΘ που εγκαινιάστηκαν στο Νοσοκομείο «Σωτηρία»
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1  Η ΒΟΥΛΗ ΤΟΥΣ ΔΕΙΧΝΕΙ ΤΟΝ ΤΡΟΠΟ
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

Επιφάνεια: 456.6 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

υ Σε χρόνο ■ ρεκόρ η δημιουργία των 50 νέων 
κλινών ΜΕΘ στο Νοσοκομείο «Σωτηρία»!

Παράδειγμα προς μίμηση πρέπει 
να γίνει η Βουλή και η ταχύ
τητα με την οποία η δω
ρεά των 8.000.000 ευρώ 
έγινε 50 κλίνες Μονά
δων Εντατικής Θε
ραπείας (ΜΕΘ) στο 
Γενικό Νοσοκομείο 
Θώρακος «Η Σω
τηρία» μέσα σε δύο 
μήνες.
Αυτό υποστήρι
ξε χθες στην τελετή 
εγκαινίων, παρουσία 
του Κυριάκου Μητσοτά- 
κη, ο πρόεδρος της Βουλής 
Κώστας Τασούλας. «Η Βουλή των 
Ελλήνων, με ομόφωνη απόφαση 
της Διάσκεψης των Προέδρων, ενέ- 
κρινε τη χρηματοδότηση του έργου, 
το υπουργείο Υποδομών και Μετα
φορών το διαχειρίστηκε και το επέ- 
βλεψε, ενώ το υπουργείο Περιβάλ
λοντος εξέδωσε την οικοδομική 
άδεια και ενέκρινε τους περιβαλλο
ντικούς όρους. Τέλος, το Ελεγκτι
κό Συνέδριο ήλεγξε και επιβεβαίω

μελέτη 1.000 σελίδων από τις Κτι- 
ριακές Υποδομές Α.Ε.

Στη συνέχεια είχαμε 
δύο μήνες, Αύγουστο 

και Σεπτέμβριο, για 
να γίνει αυτό το τε
ράστιο έργο, και 
σε δύο μήνες τε
λείωσε ένα από 
τα πιο πολύπλο
κα, πιο σύνθετα 
και πιο σχολαστι

κά έργα που έχουν 
γίνει στον τομέα της 

Υγείας» τόνισε ο Τα
σούλας χτυπώντας καμπα

νάκι σε όλους τους υπουργούς 
που «κοσκινίζουν», κι από έργο τί
ποτε... «Αυτή η μεταρρύθμιση των 
μεταρρυθμίσεων, που είναι το Δη- 
μάσισ να δουλεύειπολύ αποδοτικά, 
εδώ απεδείχθη στην πράξη» είπε τε
λειώνοντας την ομιλιά του ο πρόε
δρος της Βουλής.

Case study η Βουλή, και για το 
Ελληνικό...που θυμίζει το κλασικό 
«γεφύρι της Αρτας».

σε με γοργούς ρυθμούς τη νομιμό
τητα του.

Είναι πολύ ενδιαφέρον να πα
ραδεχτεί κάποιος ότι από τη μέρα 
που ο κ. Κικί/α,ας έστειλε την επιστο
λή και ζητούσε αυτή τη συμπαρά
σταση ως την ημέρα που ορίστηκε 
ανάδοχος πέρασαν μόλις 40 μέρες. 
Μέσα σ’ αυτές τις 40 μέρες έγινε η
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1  «Μαύρες» προβλεψεις και βέλη κατά του ΕΟΔΥ από
την Αθήνα Λινού

Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

20-10-2020

Επιφάνεια: 270.79 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Μαύρες» προβΑέψεκ 
και βέίΐη κατά ιοο ΕΟΔΥ 
από την Αθήνα Λινού
Πολύ δύσκολη παρουσία
σε την επιδημιολογική κα
τάσταση στη χώρα η καθη- 
γήτρια Ιατρικής του ΕΚ- 
ΠΑ Αθηνά Λινού (φωτό), 
ενώ δεν παρέλειψε να εξα
πολύσει τα βέλη της προς 
τον Εθνικό Οργανισμέ Δη
μοσίας Υγειας για τις αστο
χίες που παρατηρούνται 
στη μάχη ενάντια στην εξά- 
πλωση του κορονοϊού.

«Πρέπει να αλλάξει το 
πρωτόκολλο και να εκπαι
δευτούν και εκείνοι που 
απαντούν στα τηλέφωνα 
του ΕΟΔΥ» δήλωσε η κυ
ρία Λινού στον ΑΝΤΙ 
ενώ επισήμανε 
την ανεπάρ
κεια του ορ
γανισμού:

«Δεν 
ε ί μ α ι ( 
ικανο- 
ποιημέ- J 
νη από ) 
τουςχει- |. 
ρισμούς | 
του ΕΟ
ΔΥ στο 
ζήτημα του 
κορονοϊού» 
είπε η πρόε
δρος του Ινστιτού
του Προληπτικής, Περι
βαλλοντικής και Εργα
σιακής Ιατρικής Prolepsis 
και εξήγησε: «Θα έπρε
πε να υπάρχουν rapid test 
-ακόμα και αν γίνονται 
λάθη- που θα πραγματο
ποιούνται αμέσως μόλις 
κάποιος ενημερώνει ότι 
στο περιβάλλον του υπάρ
χει θετικό κρούσμα. Πρέπει 
να αλλάξει το πρωτόκολλο 
και να εκπαιδευτούν και 
εκείνοι που απαντούν στα

τηλέφωνα του ΕΟΔΥ».
Στη συνέχεια η Αθηνά 

Λινού προειδοποίησε ότι 
τα 1428 κρούσματα που 
καταγράφηκαν την Πα
ρασκευή, το Σάββατο και 
την Κυριακή «είναι πολλά 
και υπάρχει κίνδυνος να 
αυξηθούν».

Σύνεση και σύμπνοια
«Είναι ανησυχητικό και 
χρειάζονται αυτή τη στιγ
μή εγρήγορση, σύνεση και 
σύμπνοια» είπε χαρακτη
ριστικά η καθηγήτρια, η 
οποία υποστήριξε επίσης 

ακόμη μια φορά την πά
για θέση της για μά

σκες και επιβατι
κό κοινό.

« Π ρ έ - 
πει να γίνει 
υποχρεω
τική η μά
σκα μέσα 
και έξω 
και να λη- 
φθούν με- 

I τρα για τα 
μέσα μαζι

κής μεταφο
ράς» συνέστη

σε και πρόσθε- 
σε αναφερόμενη στα 

γυμναστήρια ότι έχει απο- 
δειχθεί εδώ και καιρό ότι 
αποτελούν εστίες μετάδο
σης, επειδή οι άνθρωποι 
που αθλούνται αναπνέ
ουν mo βαθιά.

Κλείνοντας, η κύριά Λι
νού προέβλεψε ζοφερό το 
μέλλον λέγοντας ότι «κρού
σματα κορονοϊού θα έχου
με πολλά, αλλά το στοίχημα 
των επόμενων ημερών είναι 
αν θα έχουμε κρούσματα 
σοβαρά».
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1  Στα 438 τα νέα κρούσματα και 1 1 ακόμη θάνατοι
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 12 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

Επιφάνεια: 448.54 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στα 438 τα νέα κρούσματα και 11 ακόμη θάνατοι
Σε υψηλά επίπεδα μολύνσεων παραμένει η Αττι
κή καθώς, χθες, διαπιστώθηκαν 175 κρούσματα 
κορωνοϊού -από τα 438 που ανακοίνωσε ο ΕΟΔΥ.

Γ
ια ακόμη μια μέρα, χθες, 
πάνω από 400 ήταν τα 
κρούσματα κορωνοϊού που 
καταγράφηκαν, στη χώρα. 
Δηλαδή, εντοπίζονται 438 
νέα κρούσματα, εκ των οποίων 62 συν
δέονται με γνωστές συρροές και 42 ε

ντοπίστηκαν κατόπιν ελέγχων στις πύ
λες εισόδου. Παράλληλα, καταγράφη- 
καν 11 νέοι θάνατοι ανεβάζοντας τον 
τραγικό απολογισμό σε 520.
Σε ό,τι αφορά στους διασωληνωμένους 
παραμένουν σε υψηλά επίπεδα, καθώς 
85 άτομα βρίσκονται σε ΜΕΘ.
Η διάμεση ηλικία τους είναι 66 ετών. 
Ειδικότερα, σύμφωνα με την ανακοίνω
ση του Εθνικού Οργανισμού Δημόσιας 
Υγείας (ΕΟΔΥ), ο συνολικός αριθμός 
των κρουσμάτων είναι 25.802, εκ των ο
ποίων το 55.6% άνδρες.
Από αυτά, 3.560 (13.8%) θεωρούνται 
σχετιζόμενα με ταξίδι από το εξωτερικό 
και 10.337 (40.1%) είναι σχετιζόμενα με 
ήδη γνωστό κρούσμα.

Με "δανεικό" προσωπικό 
λειτουργούν 12 
από τις 50 ΜΕΘ 

στο Σωτηρία

Ερωτήματα για το πώς θα λειτουργή
σουν τελικά οι ΜΕΘ που ανακοινώνο
νται από την κυβέρνηση χωρίς το απα
ραίτητο εξειδικευμένο ιατρικό και νοση
λευτικό προσωπικό, θέτει ο πρόεδρος

της ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλης Γιαννάκος με α
φορμή τα εγκαίνια των 50 κλινών ΜΕΘ 
που δώρισε η Βουλή στο "Σωτηρία". 
Όπως αναφέρει ο κ. Γιαννάκος σήμερα 
λειτουργούν οι 12 κλίνες με "δανεικό 
προσωπικό" από άλλα νοσοκομεία της 
Αττικής, ενώ στα νοσοκομεία της χώ
ρας είναι 80 κλίνες ΜΕΘ πλήρως εξο
πλισμένες αλλά κλειστές λόγω έλλει
ψης του απαραίτητου προσωπικού. 
"Χρειάζεται η πρόσληψη μόνιμου εξει- 
δικευμένου προσωπικού. Δεν μπορού
με να αθροίζουμε ως κλίνες ΜΕΘ την 
προσωρινή μετατροπή λόγω κορωνοϊ- 
ού των καρδιοχειρουργικών μονάδων, 
των μονάδων αρνητικής πίεσης κ.α. 
ΜΕΘ δεν θεωρείται η κλίνη που διαθέ
τει έναν αναπνευστήρα χωρίς τον άλ
λον απαραίτητο εξοπλισμό" αναφέρει 
χαρακτηριστικά ο πρόεδρος της ΠΟΕ
ΔΗΝ. "Εάν δεν βιαστεί το υπουργείο Υ
γείας να λειτουργήσουν περισσότερες 
ΜΕΘ με τη κατάλληλη στελέχωση, το 
χειμώνα πάλι θα είμαστε αντιμέτωποι 
με την τραγική κατάσταση να επιλέ
γουν οι εντατικολόγοι ποιοι από τη λί
στα αναμονής θα νοσηλεύονται σε 
ΜΕΘ. Αυτό δεν είναι πρωτόγνωρο. 
Συμβαίνει κάθε χειμώνα στα νοσοκομεί
α με την εποχική γρίπη και τις άλλες 
παθήσεις. Πόσο μάλλον τώρα με την 
πανδημία.
Με βάση τα νοσοκομειακά κρεβάτια 
στη χώρα μας θα έπρεπε να λειτουρ
γούν 3500 κλίνες ΜΕΘ", επισημαίνει χα
ρακτηριστικά.
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1  «Όχι» στις μετακινήσεις στην Υγεία
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 24 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

Επιφάνεια: 164.74 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Όχι» σας 
μετακινήσεις 
στην Υγεία

Τ
ο Σωματείο Εργαζομένων του ΠΑ- 
ΓΝΗ με ανακοίνωσή του εκφράζει 
την αγανάκτησητου για την απόφα
ση υποχρεωτικής μετακίνησης υγειονο

μικού προσωπικού για ένα τετράμηνο, 
καθώς και για τη γενικότερη απαξίωση 
της δημόσιας υγείας. Ας δούμετι λένε: 
«Αγανάκτηση στους χιλιάδες εργαζό

μενους στις δημόσιες μονάδες υγείας - 
που καθημερινά συνεχίζουμε τον αγώ
να για την π ροστασία της υγείας των πο
λιτών, αντιμετωπίζοντας μεγάλες ελλεί
ψεις σε προσωπικό και εξοπλισμό-προ- 
καλεί η πρόσφατη τροπολογία στο νο
μοσχέδιο του υπουργείου Υγείας που 
δίνει τη δυνατότητα στον γενικό γραμ

ματέα Υπηρεσιών Υγείας να μετακινεί 
υποχρεωτικά (για διάστημα έως 4 μη
νών) υγειονομικό προσωπικό νοσοκο
μείων και Κέντρων Υγείας στη Γενική 
Γραμματεία Πολιτικής Προστασίας.
Ητροπολογίααυτήτροποποιείπροςτο 

χειρότεροτο υφιστάμενο άρθρο 28του 
Ν. 4708/2020, που προέβλεπε υποχρε
ωτικές μετακινήσεις (διάρκειας ενός 
μηνός) υγειονομικού προσωπικού νο
σοκομείων και Κέντρων Υγείας στα ση
μεία εισόδου της χώρας, για στελέχω- 
ση κλιμακίων του ΕΟΔΥ και της Γενικής 
Γραμματείας Πολιτικής Προστασίας.
Έρχεται να συμπληρώσει τις εξίσου 

απαράδεκτες υποχρεωτικές μετακι
νήσεις υγειονομικών από νοσοκομεί
ο σε νοσοκομείο για την πρόχειρη κά
λυψη κενών, δημιουργώντας αντίστοι
χα κενά στα νοσοκομεία προέλευσης, 
και συχνά προκαλώντας σοβαρότατα 
προσωπικά και οικογενειακά προβλή

ματα σε εκατοντάδες συναδέλφους.
Αντί για την επείγουσα ουσιαστική ε

νίσχυση των δημόσιων μονάδων υγεί
ας με προσωπικό, για την κάλυψη των 
περισσότερων από 25.000 κενών ορ
γανικών θέσεων, ενώ οι ανάγκες είναι 
πολύ μεγαλύτερες, η κυβέρνηση με τη 
νέα τροπολογία ανοίγει τον δρόμο για 
την παραπέρα αποδυνάμωσή τους, τη 
στιγμή που τα νοσοκομεία και Κέντρα 
Υγείας αδυνατούν να ανταποκριθούν 
στις αυξημένες ανάγκες αντιμετώπι
σης της εξάπλωσηςτης επιδημίας.
Δεν ανεχόμαστε να πληρώσουμε, ε

μείς και ο λαός, το γεγονός ότι από το 
2018 μέχρι σήμερα δεν έχει ολοκλη
ρωθεί καμία προκήρυξη για πρόσλη
ψη μόνιμου, μη ιατρικού προσωπικού, 
στις δημόσιες μονάδες Υγείας, με απο
τέλεσμα να μην έχουν αντικατασταθεί 
ούτε οι συνταξιοδοτηθέντες συνάδελ
φοι».
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1  Τι δεν καταλαβαίνουν απ' αυτά που λέει το ΣΕΣΝΟΧ
για τον κορωνοϊό;

Πηγή: ΑΛΗΘΕΙΑ ΤΗΣ ΧΙΟΥ Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-10-2020

Επιφάνεια: 395.5 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τι δεν καταλαβαίνουν απ' αυτά που λέει 
το ΣΕΣΝΟΧ για τον κορωνοϊό;
ΔΕΝ γνωρίζουμε τον αριθμό αυτής της ανακοί
νωσης. Αποστολέας της το ΣΕΣΝΟΧ και κύρια 
αφορμή η εξάπλωση του κορωνοϊού.
Ακόμα και αν σ' αυτές τις επαναλαμβανόμενες 
αναφορές υπάρχει συνδικαλιστική... υπερ
βολή, στα υπόλοιπα, τα απλά που αναφέρο- 
νται, τι δεν καταλαβαίνει το υπουργείο Υγείας; 
Παρακαλούμε να μας λυθεί τουλάχιστον αυτή 
η απορία:

«ΠΡΟΣ: υπουργό Υγείας 
Διοικητή 2ης ΥΠΕ 
Διοίκηση ΓΝ Χίου
Υπουργείο Μεταναστευτικής Πολιχικής

ΘΕΜΑ: Η συνεχιζόμενη αύξηση των κρουσμά
των με covid-19 στο νησί μας, επιβάλλουν την 
άμεση ενίσχυση του νοσοκομείου Χίου και των 
λοιπών μονάδων υγείας. Αμεσος ο κίνδυνος 
μαζικής εξάπλωσης της επιδημίας C0VID-19

ΕΙ ανησυχητική αύξηση χων κρουσμάτων με 
C0VID-19 και ο μεγάλος αριθμός των υγειονομι
κών που έχουν νοσήσει πανελλαδικά (ξεπερνούν 
τους 570 από την έναρξη της επιδημίας) επιβάλ
λουν την άμεση και ουσιαστική ενίσχυση του Νο
σοκομείου Χίου, χων Κέντρων Υγείας, χων 
αγροτικών - περιφερειακών ιατρείων του Νησιού, 
καθώς και του ΕΚΑΒ.

Παρά τους κυβερνητικούς πανηγυρισμούς περί 
«θωράκισης του ΕΣΥ», αλλά και τις δηλώσεις της 
Διοικήτριας του Νοσοκομείου Χίου ότι το δημό
σιο σύστημα υγείας στον τόπο μας είναι σε καλή 
κατάσταση και όχι μπορεί να ανταποκριθεί σε πε
ρίπτωση επιδείνωσης της πανδημίας, η πραγμα
τικότητα που βιώνουμε καθημερινά, ασθενείς και 
εργαζόμενοι, είναι όχι οι δημόσιες μονάδες υγείας 
και πρώτα από όλα, το νοσοκομείο μας, αδυνα
τούν να αντεπεξέλθουν σε μία πιθανή μαζική εξά
πλωση της επιδημίας λόγω της υποστελέχωσης 
και της υποχρηματοδότησης του δημόσιου συ
στήματος υγείας, από την Κυβέρνηση.

Απόδειξη είναι ότι από το 2018 μέχρι σήμερα 
δεν έχει ολοκληρωθεί καμία προκήρυξη για πρό
σληψη μόνιμου, προσωπικού στις δημόσιες μο
νάδες υγείας, με αποτέλεσμα να μην έχουν 
αντικατασταθεί οι συνάδελφοι που συνταξιοδο- 
τήθηκαν το αντίστοιχο χρονικό διάστημα και οι 
ελλείψεις σε ιατρικό, νοσηλευτικό και βοηθητικό 
υγειονομικό προσωπικό ολοένα και αυξάνουν.

Στο Νοσοκομείο της Χίου το νοσηλευτικό προ
σωπικό δεν επαρκεί για να στελεχώνονται όλες 
οι Βάρδιες με τον αναγκαίο αριθμό νοσηλευτών, 
με αποτέλεσμα το προσωπικό να εργάζεται συνε
χώς σε συνθήκες εντατικοποίησης. ΕΙ μαιευτική 
κλινική λόγω έλλειψης προσωπικού, λειτουργεί 
κάτω από απαράδεκτες συνθήκες, πολύ δε περισ
σότερο χώρα, όπου εργαζόμενοι έχουν τεθεί σε 
καραντίνα εξαιχίας των πρόσφατων κρουσμάτων. 
Εκτός από τις λιγοστές Μαίες, υπηρετούν μόνο 
δύο άτομα νοσηλευτικό - βοηθητικό προσωπικό, 
ενώ υπάρχει ένας μόνο τραυματιοφορέας για όλο 
το Νοσοκομείο σε όλες τις νυχτερινές Βάρδιες, 
καθώς και ένα μόνο ασθενοφόρο για την κάλυψη

χων αναγκών ολόκληρου του Νησιού.
Στο νομό μας η διασπορά του κορωνοϊού είναι 

γεγονός και ενώ θα έπρεπε να γίνουν τα εξής 
απλά πράγματα:
Αντικειμενική ενημέρωση του αριθμού των 
κρουσμάτων, μαζικά τεστ σε κατοίκους, επι
σκέπτες και πρόσφυγες, ενίσχυση της ΜΕΘ με 
προσωπικό και υλικά και γενικότερα ενίσχυση 
του "Σκυλίτσειου" Νοσοκομείου, αντίθετα:
• Δεν ανακοινώνεται από τον ΕΟΔΥ ο ακριβής 
αριθμός κρουσμάτων στο Νησί προφανώς για να 
μην φανεί η αποτυχία της κυβέρνησης.
• Δεν γίνονται μαζικά τεστ από τους δημόσιους 
φορείς και οι πολίτες καταφεύγουν σε ιδιώτες.
• Περιφέρεια και Δήμος Χίου συγκαλύπτουν την 
ανεπάρκεια του ΕΟΔΥ και της κυβέρνησης.
• ΕΙ ΜΕΘ του νοσοκομείου αποδυναμώνεται από 
έμπειρο εκπαιδευμένο προσωπικό αντί να ενι- 
σχύεται και δεν υπάρχουν γιατροί εργασίας.
• 0 μοριακός αναλυτής που διαθέτει το νοσοκο
μείο αδυνατεί να καλύψει τις ολοένα αυξανόμενες 
ανάγκες.
• Υπάρχει καθυστέρηση στην έκδοση των αποτε
λεσμάτων και ο κίνδυνος της διασποράς του ιού 
στην κοινότητα είναι μεγάλος.
• Το ακτινολογικό του νοσοκομείου υπολειτουρ
γεί.
Καταγγέλλουμε επίσης την απαράδεκτη κατά
σταση που υπάρχει όλο αυτό το διάστημα με τις 
μεγάλες ελλείψεις σε υγειονομικό υλικό, κυρίως 
σε μέσα ατομικής προστασίας, όπως είναι τα γά
ντια, οι μάσκες υψηλής προστασίας, καθώς και 
στολές προστασίας. Έχετε, άραγε αναρωχηθεί 
ποτέ, πώς το προσωπικό ενός νοσοκομείου μπο
ρεί να εργαστεί χωρίς γάντια; Εδώ και μήνες το 
νοσοκομείο μας στερείται αυτό το υλικό που είναι 
απαραίτητο, ιδιαίτερα δε σε συνθήκες πανδημίας. 
Το Δ.Σ. του σωματείου για πολλοστή φορά ζητά να 
προχωρήσετε σε όλες τις αναγκαίες ενέργειες, 
ώστε:
• Να ενισχυθούν το Νοσοκομείο της Χίου, τα Κέ
ντρα Υγείας και τα αγροτικά περιφερικά ιατρεία 
του Νησιού με προσλήψεις μόνιμου προσωπικού 
με επείγουσες διαδικασίες. Να μονιμοποιηθούν 
όλοι οι εργαζόμενοι με ελαστικές εργασιακές σχέ
σεις.
• Να προμηθευτεί το νοσοκομείο άμεσα όλο το 
απαραίτητο υγειονομικό υλικό με προτεραιότητα 
στα μέσα ατομικής προστασίας και τεστ για τον 
Covid-19.
• Να γίνεται προληπτικός έλεγχος όλων των ασθε
νών που εισάγονται στο Νοσοκομείο και να υπάρ
ξει συστηματική περιοδική εξέταση όλων χων 
εργαζομένων, ανάλογα με το βαθμό έκθεσής 
τους.
• Πραγματοποίηση μαζικών περιοδικών ελέγχων 
σε κλειστούς χώρους που φιλοξενούν πολυάριθ
μες και ευάλωτες ομάδες πληθυσμού, όπως τα 
ΚΥΤ προσφύγων, τα γηροκομεία, τα σχολεία κ.λπ., 
από κλιμάκια του ΕΟΔΥ.
• Να δημιουργηθεί πολύϊαχρείο πλήρες στελεχω
μένο και εξοπλισμένο με 24ωρη λειτουργία μέσα 
στο ΚΥΤ της ΒΙΑΛ.
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1  Εισηγήσεις για την «Ενιαία Υγεία»
Πηγή: ΠΕΛΟΠΟΝΝΗΣΟΣ Σελ.: 18 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

Επιφάνεια: 194.97 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΔΥΟ ΑΧΑΙΟΙ ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Εισηγήσεις για την «Ενιαία Υγεία»

Ομιλητής στο παγκόσμιο συ
νέδριο ενιαίας υγείας θα εί
ναι ο πρώην πρωθυπουργός 

και βουλευτής Αχαΐας ΠΑ- 
ΣΟΙ< Γιώργος Παπανδρέου. 
Σε ψηφιακή μορφή, από τις 
30 Οκτωβρίου έως τις 3 Νο
εμβρίου και τη συμμετοχή, 
με δική του συνεδρία του 
«Ασκληπιού - Ενιαία Υγεία» 
που έχει έδρα την Ελλάδα και 
προαγάγει σε παγκόσμια κλί
μακα την έννοια και τους στό
χους του, στην εισήγηση του 
(την πρώτη μέρα) θ’ αναφερ
θεί στις αρχές της «Ενιαίας 
Υγείας», αλλά και στις νέες 
προκλήσεις που διαμορφώ
νονται με αφορμή την παν- 
δημική κρίση.
Τους ομιλητές και διαδικτυ- 
ακούς επισκέπτες θα κα
λωσορίσει η πρόεδρος του 
«Ασκληπιού - Ενιαία Υγεία» 
Ελένη Παυλίδου και σε δι
άρκεια 2 ωρών, περιλαμ
βάνει εισηγήσεις από επι
στήμονες με διεθνή αναφο
ρά, όπως ο πρόεδρος του

Γ. Παπανδρέου

επιστημονικού συμβουλί
ου του «Ασκληπιού- Ενιαία 
Υγεία» Δρ. Θεοφάνης Κα- 
νέλλος και η αχαιή πρόε
δρος του Πανελληνίου Κτη
νιατρικού Συλλόγου Αθηνά 
Τραχήλη. Ξεχωρίζουν, επί
σης, αυτές του προέδρου της 
Παγκόσμιας Ενωσης Κτηνι
άτρων Dr. Rafael Laguens, 
της Αννας Παππά, (καθηγή- 
τριας Μικροβιολογίας στο 
Πανεπιστήμιο Θεσσαλονί
κης) της Σμαράγδας Σωτη-

Αθηνά Τραχήλη

ράκη, (διευθύντριας του ερ
γαστηρίου Παρασιτολογίας 
και Παρασιτικών νοσημά
των του Ινστιτούτου Κτηνι
ατρικών Ερευνών του «ΕΛ- 
ΓΟ-ΔΗΜΗΤΡΑ», της γνω
στής λοιμωξιολόγου Φλώ
ρας Κοντοπίδου, (υπεύθυ
νης νοσοκομειακών λοιμώ
ξεων και μικροβιακής αντο
χής του ΕΟΔΥ) και του Γιώρ
γου Βαλιάκου (επίκουρου 
καθηγητή κτηνιατρικής στο 
Πανεπιστήμιο Θεσσαλίας).
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ΑΥΞΑΝΕΙ Η ΠΙΕΣΗ ΣΤΟ ΣΥΣΤΗΜΑ ΥΓΕΙΑΣ

Σε λειτουργία καί η τρίτη Μονάδα Λοιμωδών
Προσπάθεια διαχείρισης σε τοπι

κό επίπεδο των κρουσμάτων 
κορωνοϊού που χρήζουν νοσηλείας, 

γίνεται τα τελευταία 24ωρα, καθώς η 
πίεση που ασκείται στο Πανεπιστη
μιακό Νοσοκομείο Ιωαννίνων είναι 
μεγάλη και αρχίζει να πλησιάζει τα 
όρια αντοχών του.

Αργά το βράδυ του Σαββάτου τέθη
κε σε λειτουργία και η τρίτη Μονάδα 
Λοιμωδών, με μεταφορά ασθενών 
της Γαστρεντερολογικής κλινικής, σε 
άλλες κλινικές, ώστε να εξασφαλι
στούν οι απαιτούμενοι χώροι. Στην 
τρίτη μονάδα λοιμωδών θα νοσηλεύ
ονται ασθενείς με ήπια συμπτώματα 
ή ασυμπτωματικοί, καθώς δε διαθέ
τει θαλάμους αρνητικής πίεσης.

Στο ΠΓΝΙ νοσηλεύονται πλέον πε
ρισσότερα από 35 άτομα, καθώς συ
νεχίστηκε η μεταφορά ηλικιωμένων 
από το Γηροκομείο, ενώ προσήλθαν 
στο Τμήμα Επειγόντων Περιστατι
κών και άλλα άτομα που κρίθηκε ότι 
χρήζουν νοσηλείας.

Η προτροπή του διοικητή της 6ης 
Υγειονομικής Περιφέρειας Γιάννη 
Καρβέλη για νοσηλεία περιστατικών 
με ήπια συμπτωματολογία και από τα 
περιφερειακά νοσοκομεία, προς το 
παρόν βρήκε αντίκρισμα μόνο στην 
περίπτωση του Νοσοκομείου Φιλια- 
τών, το οποίο κράτησε για νοσηλεία 
μια 71χρονη.

Καθοριστική για την αντοχή του 
συστήματος είναι η εμπλοκή του

«Χατζηκώστα», ωστόσο υπάρχουν 
αντικειμενικές δυσκολίες. Η δημι
ουργία μιας μονάδας Covid-19 με 
οκτώ κλίνες στο Πολυδύναμο προ
σκρούει στην έλλειψη παθολόγων 
και πνευμονολόγων. Αν δε βρεθεί 
τρόπος άμεσης ενίσχυσής του, μία 
εναλλακτική που εξετάζεται, είναι η 
μεταφορά περιστατικών της Παθο
λογικής από το Πανεπιστημιακό στο 
«Χατζηκώστα», ώστε να απελευθερω
θεί προσωπικό κυρίως και δευτερευ- 
όντως χώροι για τη νοσηλεία ασθε
νών με κορωνοϊό.

ΓΙΑ «ΗΜΕΡΕΣ ΝΤΡΟΠΗΣ»
ΜΙΛΑ ΤΟ ΠΑΜΕ ΥΓΕΙΑΣ

Για «ημέρες ντροπής» έκανε λόγο 
ο εκπρόσωπος του ΠΑΜΕ Υγείας και 
μέλος του Γενικού Συμβουλίου της 
ΠΟΕΔΗΝ και του διοικητικού Συμ
βουλίου του Συλλόγου Εργαζομένων 
στο ΠΓΝΙ Γιώργος Πρέντζας, αναφο
ρικά με τις επισκέψεις τους διοικητή 
της 6ης ΥΠΕ στα Γιάννενα αλλά και 
του υφυπουργού Πολιτικής Προστα
σίας Νίκου Χαρδαλιά.

Αιτία ήταν οι ελλείψεις προσωπι
κού, οι οποίες και ευθύνονται για το 
γεγονός πως τα περιφερειακά νοσο
κομεία, αλλά και το νοσοκομείο «Χα
τζηκώστα» δεν μπορούν να συμβάλ
λουν στην περίθαλψη ασθενών με 
κορωνοϊό, ώστε να αποφορτιστεί το 
Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο.

«Ήρθαν πανικόβλητοι στα Γιάννε

να, ενώ είχαμε όλο το χρόνο να προ- 
σληφθεί προσωπικό και να ανοίξουν 
κλίνες covid. Φτάσαμε το Σάββατο 
βράδυ να ανοίγει εσπευσμένα η τρί
τη Μονάδα Λοιμωδών και στο “Χα
τζηκώστα" να συζητάμε, λόγω έλλει
ψης παθολόγων, να μεταφέρουμε 
τη Λοιμωδών εκεί που υπάρχουν οι 
παθολόγοι, δηλαδή να κλείσει η Πα
θολογική κλινική. Αυτά είναι επικίν
δυνα πράγματα και δε βρέθηκε ένας 
να ζητήσει συγγνώμη», σημείωσε ο 
κ. Πρέντζας, που αναφέρθηκε επί
σης στις ελλείψεις προσωπικού και 
υποδομών στα υπόλοιπα νοσοκο
μεία της Ηπείρου αλλά και της Λευ
κάδας.

Κριτική άσκησε και στην περιφέ
ρεια Ηπείρου και συγκεκριμένα στην 
αντιπεριφερειάρχη Αγνή Νάκου για 
το θέμα των ιχνηλατήσεων. «Δε ζή
τησαν συγγνώμη αυτοί που κάνουν 
τις ιχνηλατήσεις, που έχουν όλα τα 
στοιχεία για το που διασπείρονται τα 
κρούσματα, να βγαίνουν και να λένε 
ότι φταίνε οι πορείες και οι καταλή
ψεις και να μη μας λένε με αντικει
μενικά και μετρήσιμα στοιχεία πως 
εξαπλώνεται ο κορωνοϊός. Έχουμε 
κάθε δικαίωμα να θεωρήσουμε ότι οι 
ιχνηλατήσεις που έγιναν, είναι ένας 
από τους βασικούς λόγους της εκτε
ταμένης διασποράς, γιατί η ιχνηλά- 
τηση είναι η μόνο θεραπεία. Αν δεν 
πιάσεις τις επαφές, θα τις χάσεις», 
σημείωσε μεταξύ άλλων.
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